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. . 8TAFF INTERVIEW:
Tuesday, August 19, 187s

United States Senate|

Select Spmmittee to Study%Governmenta]

Operations With Respect té

Intelligence Activities

WAShinqton, D.C.

The Committes met, pursuant to notice, at 1:25 o'clock p.m.

in Room 608, The Carroll Arms.

Staff: Frederick Baron, Joseph diGenova, Professional

Staff Members.
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Mr. Baron. Mr, Halley, is it true thatfyou are hera
testifying today under alias, and that Halla% is not vctually
your true identity? é ' |

Mr. Halley. Thét is correct. g

Mr. Baron. Your true Jdentity will be o% file with tha
review staff of the CIA and available for ver%fication by the
Cqmmittee if that becomes necassary? i

"Mr. Halley. That is my understanding. E

Mr. Baron. Let me show you a plece of péper marked
"Statement Regarding Testimony and Alias" andslet me ask you

whether this is the Statement you signed as wé were beginning

and which I have

here today which indicates your true identity
witnessed?

Mr. Halley. Yes, that is the correct st@tement'that I
signed today. There is a blank there whera weShave not filled
in the Senator's name. i

Mr. Baron. All right.

For the moment, let us leave that blank a%d enter it into

I
‘the rscord as is, as Exhibit 1. }
(The docément raefarred to

was markéd Halley Exhikit

No. 1 fof'identification.)

" TOP SECRET
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~including your Fifth Amendment rights to remain silent?

Mr. Baron. It is your understanding, {s 1t not, that we
have worked out an arrangement with the raview staff whereby
the statement will be attached to your transcript as an Exhibit
and in a sanitized form, leaving out either of the two raference;
to your true identity which will only ba uVailable at this

Agency.

rd

[N

Mr. Halley. That is my understnnding.

Mr. Baron. Are You aware that you;haVe the right to counsel
before the Committee?

Mr. Halley. Yes, I am.

Mr. Baron. Are you appearing here, voluntarily here today
without counsel?

Mr. Halley. Yes, I am.

Mr. Baron. Are vou also aware that at ahy point you are
entitled to cuase answaring any quastions and consult with
counsel if you wish’

Mr. Halley. Yes, I am aware of that.

Mr. Baron. Finally, are you aware that all your Constitu-

tional rights are intact before the Committes here today,

Mr. Halley. Yes, I am.

Mr. Baroﬁ. I think we should Put into the record the
arrangement that we made before we began, and correct me if this
is not your understanding of the arrangement, that we are

testifying here today without placing vou under ocath hecause

TOP SECRET
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JMWAVE station?

"duties; I did engage in a survey of the possibilities for runninq

there is no Senator availabla for that Purposae, but both you ang
I are contemplating having a Senator swear you in and ask you if
your transcript is true to ths best of your knowledge at some
point 48 soon as possible as it can be arranqed after today's
session.

Mr. Halley. Yas. The statement that you have just made
is my understanding of the agreement that we entered into prior
to this conversation going on the record.

Mr. Baron. Thank you.

Let us bagin then with ‘Some veryibroad questions-
about your background in the Agency. Can you tell me what you

Were doing in the Agency prior to your involvement with tha

Mr. Halley. I became involved with the Cubah affair in
approximately February of 1962. At that time, I was in Head-
quarte;s. I was Chief of Foreign Intelligence Activities for thpe
Eastern European Division. I was asked to be raleased from thgse

duties to conduct a survéy of the opportunities for running

intelligence operations against Cuba. I was releasaed from those

intelligencs, counterintelligence, paramilitary operations
against Cuba.

Mr. Baron. Youf position as Chief of foreign Intelligence
for Eastern Europe did not invélvas Cuba in any way? .That was

your last position before you became involved in Cuban affairs,

TOP SECRET
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"Soviet operations and East German opsrations.

is that correct?

Mr. Halley. That is correct.

I want to qualify that. Undoubtedly, there were some
actions that were being conducted in the Eastern European area
that reflected on Cuba, but I was not involved in the Bay of Pig
operation. I was not fully foc9Sad on Cugan operations until
approximately February of 1962;

Mr. Baron. At what point aid YOu join the Agency?

Mr. Halley. I jolned the Agency originally iﬁ 19s1.

Mr. Baron. In a very general way, can you describe the
nature of your activities at the Agency prior to February.of 627

ﬁr. Halley. When I was first assiqned to the Agency, I was
an Army officer on active duty. I went through the usual Agency
training program. I was assigned to Eastern European activities
where I originally was focused on Polish aﬁd German operations.

I subsequently served from 1952 to 1959 in Germany.‘.In the
course of that service, I spent most of my time workinglon the
Eastern Eurobean satellites, Poland, Czechoslovakia, Hungary,

Romania, Bulgaria. " In addition, I was involved on occasion in

Mr. Baron. Did you have any involvement in Latin American
affairs prior to Febfuary of '62?

Mr. Halley. Yes. In the period 1960-62, I.was responsible
for sattiné up operational activity in Latin America that

was targetted more explicitly on the Eastern European satellites|

TOP SECRET
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in Latin America helping to set up this program?

-the Station in Cuba?

to some exteﬁt on the Soviet Union. Thisg was in a period of timeg
where the Eastaern European satellites were expanding théir
Presence in Latin Ame;ica. In my duties in thae Easfern Europgan
Pivision, I was responsible for gettina ¢hig nroqram aoing in
Latin America, so I did have an extensive axposure to Latin
America: in the period '60 to ‘62, aﬁ»I recall those dates.

The accuracy of those dates can be chacked from my official

travel records, and SO On.

Mr. Baron. During that period of time you wers actually

Mr. Halley. No, I was stationed in Washington, but I
travelled to Latin Amarica during this particular period of
time.

Mr. Baron. Did you travel to Cuba at any point during the.
course of that operation? |

Mr. Halley. -Not specifically. I think T traﬁsitted Cuba
on air stopsvbging routed to various countries. I think I was
at one or two Cuban airfields, but s%mply in transit.

Mr. Baron. Not long enough even to talk to the peopls at

Mr. Halley. No, I had no contact at any time with the
Havana Station.
Mr. Baron. Did you pick up, during this period of time,

4 general sense of the attitude of Latin American governments

toward the Castro government? Could you characterize that

TOP SECRET
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a;titudn,‘if you didz

Mr. Halley; I certainly was aware, T think, of the broad
political trend in the Hemisphere at that time, my interest was
much more narrowly focused at that time on fhe Eastern European
targets, and on the Soviet target, and I was not certainly
spacializing in Cuban affairs at tngt juncture.

Mr. Baron. Cuba was not viewed at that juncture as part of
the Soviet target, as a Soviet satellite?

Mr. Halley. No, it was not.

Mr. Baron. Coming then to February of '62, is that the
point at which you joined the JIMWAVE Station in Miami?

Mr. Halley. No. When I first entered into this survay,
it was to do this on a TDY basis, temporary duty assignment,
to complete a report on my findings, to report those‘at that
particul#r juncture to Mr. Harvey who was the head of the Task
Force that was attempting té expand inteiligence coverage of
Cuba and I was not assigned to the station at that particular
point in time.

Mr. Baron. At what point did You join the JMWAVE Station?

Mr. Hailey. Shortly after having completeu this survey.
Thcse.dates are blurred now because the survey soon turned into
& permanent assignment. I would have to check the exact dates
from my sefvice records, but after having completed the survey

report, shortly thereafter I was asked to go to Mianu to bhecome

permanently assigned to the station in Miami. I do not recall

TOP SECRET
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Mr. Baron. Would you assume that that wag sometime before
the end of May of 'g2?

Mr. Halley. Yes. It was probably before that,.but‘as I
say, there are a couple of weeks gap that we would have to look
at my service record to gat the ex;;t datas, but cartainly it
could have been March, it could have been April: But I reserve,
You know, the right to check my record if that is a critical
point in terms of what you are trying to astablish.

Mr. Baron. Certainly.

I should say generally at this point, {f anything we cover
today gives you that kind of problem it would be immensely
helpful to us if you would check your answers against documents
that might be available in the CIA.

Mr. Halley. Yes, all right.

Mr. Baron. 1In fact, let me ask you if you would check‘that
One out, because it would be useful to know exactly when you
joined the JMWAVE station.

During the period\of time before you joined JMWAVE, while
You were conducting the survey, did You report to anyone other
than William Harvey?

Mr. Halley. 1In a formal sense, this TDY was conducted on

behalf of the task force commander, who was Mr, Harvey. While

I was in Miami conductinq‘the survey, I ohviously discussed

TOP SECRET




matters pertaining to that survey to the team who was then in
charge of the operational activity in Miami. That team was

essentially headed by Mr. Al Cox,.who has since died.

Prnone (Ares 202) 5446000

Mr. Baror. Was that team the equivalent of JMWAVE station?

Mr. Halley. Yes. Mr. Cox was the head, then, of what would
be the equivalent of the JMWAVE Station.

- .

Mr. Baron. Was he the head of JIMWAVE until the mint when
you replaced him, or until the point you became Chief of the
JMWAVE Station? U

Mr. Halley. That is cdrrect. -He was the head of that
unit until such time as I replaced him,

Mr. Baron. Were you aware during this survey that you

were conducting of any link between Task Force W and the so-callpd

WARD & PAUL

Special Group in the White House which was part of the National

<
o
Lol

Security Council structure and used the project namec MONGOOSE

H

7

for anti-Cuban operations?

Mr. Halley. My understanding at the time that I conducted
this survey was that there was a three-man group in existence
which was headed by Mr. Robert Kennedy that was conducting a
‘survey to see what kind of activities could be conducted against
Cuba. The other members of that‘éérticular group were General
Lansdale and Mr. Helms.

This three-man group had subordinate to it for all practicall

purposes the task force unit which was manaqed by Mr., Harvey.

410 First Street, 5.E.. Wathington, D.C. 20003

I am not fémiliar, however, with the other terminology that you

TOP SECRET
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reqgularly. At the same time, as the Task Force Commander, he

‘between the three-man group that you have mentioned and William

%
P4 0¥

T
_used,_that is Prbject MONGOOSE,}or whatever you said. I do not
know the exaci words you used. I am hot familiar>with tﬁat
terminology.
Mr Baron. . During the whole period of your involvement

with JMWAVE, you were not made aware of Project MONGOOSE as
such?

Mr. Halley. I am not awdre‘;f Project MONGNOOSE. I do not
recall it as qn.acrénym, cryptonym or/anythinq alse that was in
common usage in my cohversatiOns. 

Also, you have to understand that during that particular
time, Mr. Harvey was subordinate to the normal Agency chain of

command. In other words, he had parallel_lines, if you will.

There was this three-man Task Forca to whom he was reporting

was reporting to ghe then-DDP who was Mr. Helms.

Mr Baron. You}began your survey just about theltime thaf
Mr. Helms replaced Mr. éissell as DDP?

Mr. Halley. That is right.

' Mr. Baron. Were you aware of the command relationship

Harvey as head of Task Force W? Did that group task Harvey
directly, or did Harvey's assignments have to come through Helms
and through the DCI as opposed to this group that did not include

the DCI?

Mr. Halley. ‘My understanding of it at the time was we were

TOP SECRET




really talking about parallel lines. In other words; this
three-man group was meeting. Mr. Helms was both a member of

that particular group and the DDP. Thersfore, when he came back

Prone {Ares 202) $44-6000

from one of these meetings and issued instructions to Mr. Harvey|
it was, you know, tantamount to these things coming through two

channels simultaneously, one coming from this fhree-man task

I
LS

force and the other instruction simultanecusly coming from Mr.
Helms who was the DDP.

Mr. Baron. As far as Mr.-ﬂarvey was’concerned, an assign-
ment or order from Richard Helms .was an order to ba taken at

face value? Harvey did not have to question whather it had the

7

stamp of approval from the DCI or not? Would that have been
your operating understanding?

Mr. Halley. That would have been my understanding, vyes.

o
«

‘wamp & PAUL

Certainly an instruction rece;ved from Mr. Helms was a valid
Agency instruction. |

Mr. Baron. The DCI at this point was John McCone.

Mr. Halley. That is correct,

Mr. Baron. Do you have any knowledge of the relationship
‘between this three-man group and John McCone at that point?

Mr. Halley. Not on a day to Aay basis. Once I went to
Miami, I came backlon a regular basis to review operational
plans and pqurams. On orne occasion I accompanied Mr. McCone
to the White louse to give a présentatioﬁ or sit in while the
" presentation was being made.
TOP SECRET
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Mr. Baron. Where was this? What.was the forum in
the present#tion was made.

Mr. Halley. This was a meeting with President Kennedy and
other members of khe‘then-Cabinet were préscnﬁ at that particula:
maeting.

Mr. Baron. Was that a Ca?}net meeting or was it a Special
Group meeting as a sub-unit of the National Security Council?

Mr. Halley. Ypu know, that happened in 1962. This 4is
1975. I do not recall then with precision as to whether it was
a meeting of the Cabinet or whether: it was a meating of the
National Secﬁrity Council, or whether it was a meeting of the
Spaclal Group. ‘ |

Mr. Baron. That’'is perfectly understandable. Do you recall
wﬁich Cabinet members were present at that meeting?

-Mr. Halley. _ Yes. My'recollection of that was that Mr.
McNamara was present, Mr. Rusk‘was present, Mr. Kennedy, the
Attorney Gensral, was present. You know, i am just vague now
at this particular point. Those are the ones that stick out in
my memory as baing present.

Mr. Baron. W#s the bCI.preSent?

Mr. Halley. Yes, the DCI was present, and he gave a
portion of £ﬁe presentation. As I recall, Mr. FitzGerald gave
the other portion of the presentation.

Mr. Baron. Who at that point replaced William Harvey as

Chief of Task Force W?

"TOP SECRET
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then Fiszerald,
then 5creber;mafter that, Hart, 1 Served wieh ali7four of those

This was a very active pPeriod, you know,

to giva you the precise dates,

Mr. Baron. What was the substance of this meeting that
they had in which the President was present?

Mr. Halley, This was g gensral review of activities that
were being conducted against Cuba, |

Mr, B;ron. Was there any mention of any assassination
effore at that meeting?

Mr Halley, No, there was not.

Baron. vyoyu ware attendingAat that point in connection

survey you conducted?

Substantive back-up for whatever questions might be put to the

Agency Spokesmen, I made reference to that because You asked
me if I knew the relationship between Mr. McCone and this
three-man group. I saig no, on a day-to-day basis 1 diq not

know the relationship, but that thare were meetings that ware

TOP SECRET |
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attended by ma in which Mr; McCone was talking ¢ individuals
like Mr. Kénnedy, the Attorney General, who waafg member of that
group. |

Mr. Baron. Weras You aware that that group ﬁight have gonsa
by any particular name or designation?

Mr. Halley. No, Ivam nOEy

Mi. Baron. Yéu are not familiar with the tarm Speéial
Group?

Mr. Halley. Yes, I am-aware of the term Spacial Group.

I am aware that the chronology of the 303 Committee, Special
Group, 40 Committes and so forth, but as I mentioned to you
e&flier, that particular time, I cannot distinguish between
whether this was an ad hoc meeting or this was a épecial.Group
mesting, or what it was.

Mr. Bafon. Did you assume at that time that the threa-man
groué that you referred td,‘includinQithe Attorney ‘General,
General Lansdale and Richard Helms, had a formal relationship
to this larger Speéial Group? 1In othér words, was that threa-
man group a kind of decision-making sub;unit of the Special
'Group, or'do you think it opérated entirely independent ffom
the National Security Council structure.

Mr. Nalley. I do not think I can give you an authoritative
answer to that. I would go back to what T previously told
you. VWhen I entered into this project in February of '62, the

chain of command that I was familiar with was this three-man

TOP SECRE
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'pqramilitary means, and these Were approved by the Special

group in constant contact with Mr. Harvey. fThe second chain
of command, paralleling that, was Mr, Harvey reporting to the

DDP and the DDP subsequently reporting through his chain of

‘command to the Director, and that would ba the only way that

I could,characteri;e'that with any accuracy,

Mr. Baron. Did those two cha%ﬁé of commandvconéinuef..
as the channels of decision-making and tasking when you were - -
or during your tenure as Chief of Station.at ‘IJMwAVE?

 Mr. Halley. That relationship changed, and again I do
not have the date at my fingertips at what time that changed.

I know that shortly thereafter I was' in Miami, Genaral

Lansdale came down to visit me, to talk with me, about the

Progress that was being made in the operational progfam. At
some point after that{ this threa-man group for all intents

and purposes disappeared. General Lansdale was reassigned;

the group bque up; subsequent reviews of the program were made
at the Special Group levael. As an example, we would have_ta
submit every month the number of operations that we were going

to run, such as infiltrations into Cuba through what would be

Group. There was an approval procedure for setting éhose up,
30 subsequently the'three-man group disappeared and the reqular
mechanism of the Special Group came into play.

I am sorry, I cannot give you a precise date for that

change, but I am sure it is in the record and I am surs you even

TOP SECRET
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of maturi&l for vou, 1 feal that you would juéé have to gat
those,dates for the record.

Mr. Baron. We can do that.

Would you say that every major operation that you undertook
at JMWAVE would have been approved by the Special Group or at
least they would have been put on notice of tha nature of any
major operation that you weare planning?

Mr. Halley. Why do you not define fbr me what you consider
to be a major operation so we do not get into, You know, a
problem? If‘you feel -that You cannot.do ‘that s, .

Mr., Baron. Perhaps we can turn it afound and say, could
You characterize the kinds of operations generally that you
would refer to this three-man group initially, i: the Sbecial

Group later, for their approval, or at least to put them on

"notice,... the kinds that you might not refer and instead proceed

unilaterally?
Mr. Halley. Initially, the three~han group was seized

with the problem of conducting the survey of what could be

"done against Cuba. As soon as that was more or less agreed

upon, my understanding of this, as I told you, thr three-~map
group was disbanded or atrophied or went on to othér things

and then the formal mechanism came in for approval, that is,
the Special Group. As proc;dures,became more formalized, we

had to submit a monthly schedule of the kind of operations that

TOP SECRET
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would be conducted agédinst Cuba in the paramilitary ielda.

In other words, if wa ware going to run an oper tion that
Was going to be a cache replacemant in the Cuban mai land that
had to be Put in, say in our October schedule, that ctobar
schedule had to be submitted to the Washington Headqdarters so
they could make i¢ available to the,SpecialTGroup'sometime in
September. So I would regard a cache, say the lowest kind.of
operation in terms of sensitivity, and then you could move up
from téam infiltrations that had to be approved in advancs,
resupply missions, pParamiltary operationsg againgst fixed instal-
lations would all be approved.

Mr. Baron. If there had been any Operation with the
assassinatlon of Fidel Castro,}or other high Cuban government
leaders as its objective, would such an opération havé been
referred to either the three-man group or later the Spgcial
Grpup.

Mr., Halley. If such an operation hagd been proposed. from

Miami, it would have had to have gone through that particular

pProcess.

Mr. Baron. Your answer seems to indicate that only

operations that originated at the JMWAVE Station would be

referred up for approval. 1Is that correct?

Mr. Halley. That is the kind of aetivity that I have
firsthand knowledge of. Whepn I became the Station Chief, 1 told

you my time at this was essentially February of 1962 through

JOP SECRET
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sither June or July of '65. That was my atewardship That was

my involvemant in the Cuban operation.

During that particular period of tima, my firsthand knowledc

of these events would be, if that kind of Operation Were to go
forward it would hava had to go through this approva mechanism,
it would have had to hnve been some formal action taken. If it
were something that certainly would -= for some reason might not
be committed to paper, somebody may have wanted to discuss it
orally from Miami, the chain of command would have been from me
to whomever was the head of the Task Forece in Washington, or
later, when the Task Force became reintegrated into t:e Western
Hemisphere Division, I would have had to talk to the Lhief of
the Western Hemisphere Division, w%o at one time was FitzGerald.

xr; Baron. But a plan that originated at the CIA above
the level of theAChief of Station at JMWAVE would notnecessaril
have been referred to.Special Croup for approval, is that
correct?

Mr. Halley. I have ne firsthand knowledge of that, thera-

fore 1 am.trying to restrict myself to those things that I have

‘personal knowladge of. 1In ofher words, that is the kind of

thing that I think you should talk to, you know,»those-who were
involved directly, because I think you can talk to Mr.§ Harvey
or Mr. Screber or others who would be able to give youj & better

perception of that.

I want to make one point here, that once I want t0 Miami,

TOP SECRET
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‘knowledge -at that particular time?

: : &
I was a reqular visitor to Washinqton, bug always or ona or

two days at a time when theres was always a full ag da of events
to be discussed that related to the Station in Miami I did not

carry here, I did not engage, you know, in idle conversation witH

my associateg. Therefore, I was not avare of the irqtaand
situation of how they conducted business on a sust 1ned basis
on items that did not 1mmediately impact on Miami,

Mr. Baron. Do You have.any personal knowledge{of any
operation run out of tha JMAAVE Station that could 'a construed
48 an assassination effort?

Mr, Halley. No, I do not.

Mr. Baron. Do you have firsthand knowleédge offany operatioh

run out of Florida with CIA involvement that could be construed
as an assassiﬁation effore?

Mr. Halley. ‘No, I do not have any firsthand k cwledqe.
You also have to put this in a historical perspectivé. In
other words, from what I hava read in the Press since then,
obviously I could put certain things together. You:;re asking

3
me in thls timeframe, 1962 to 1965, did I have any firsthand

Mr. Baron. Exactly.

Mr. Halley. The answer to that is no, I did not.
You also have to put yourself in the historical context of
that particular time. Thousands of refugees ware coming out of

. ('
Cuba, coming into Miami, pade County up and down the}Florida
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ot
‘Raul Castro?

Keys. Thers was abéeéﬁldr’méchihihm'éo<scraen these People.
Any number of thase people had plans or ideasn for changing the
situation in Cuba, among those ideas for changing the situation
in Cuba ware plans to assassinatae any numbar of people in Cuba.
This was s§mething that was talked about, you éculd go doﬁn to

any coffee house in downtown Miami and Cubans would be talking

-
®

that kind of languaqe,

So I do not want to leava you with the impression that the
word assassination never cama across my radar scréen, “bat we
are talkiné about, and my answer was geared to a planned opera-.
tion by CIA.

Mr. Baron. Or with cIa involvement of any sort?

Mr. Halley. cCra involvement? I know of no operation that
was a ﬁlannedﬁoperatiqnal activity, you know, for the sole
purpose of assassinatinq, You know, Mr. A, B or Mr. C..This was.
2 GenDient
the -allerteof the time. People were talking about thess
things in the refugee community, these kind of things ware

being discussed.

Mr. Baron. Mr. A, é or C could have been Fidel Castro,
¢y .
0 vy ey,

T

Mr. Halley. It could have been anyoﬁe; This was the mood
of the vLatin American revolutionary where a coup, you know, is

a way of life, where restaurants and coffee houses abound "with
conversation about how to Tun a coup. In the running of a coup,

one of the things that People talk about is how do you control
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particular time. That is the way I would prefer to answer that.

‘I am trying to separate these out., In other words, you put in

tha leadership wﬁich tﬁeu exiété‘at that time.

Mr. Baron. Axe You saying: -that:you are not aware of any~
operution which. could have had as ona of {ts subsidiary objec‘
tives, whether the primary objactive or not, the assassination
of Fidel Castro, Raul Castro, or Che Guevara, which was run with
Cia iﬁvolQement?

Mr. Halley. 1 would like 56 phrase that question slightly

differently, becaqse I think, you know, you have several things
tied togethef. I would like to answer your question this way.
During my tenure in Miami, I did not put forth any proposal
to mount an assassination Operation. 1In 6ther words, there
was no formal plan, I dig not put forth any operational proposal
along this line.
Sacondly, I am not aware of any assassination plans being

put forth, you know, by Mr. Harvey or by anyone else at that

Mr. Baron. What kind of problem did you h&vé with ¢he
question as it was -asked?

Mr. Halley. Well, you lumped a number of thihgs together.

\

there a secondary or tertiary consideration.

Mr. Baron. Right, I am interested in that.

Mr. Halley. That is what bothers me, because I did not
put forth any plans. Onithé other hand, I do not want to be

held responsible for such things a3 CIA being in touch with a
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organize a rasistance and, unbeknownst to me, might have had
their own ideas which were never consulted with us, you know,

never discussed with us, through the communications channels

that we had, who may have bean thinking, may have planned, and
may have attempted, to implement ;ésassznation operations.

I do not feel under the command and control mechanism that
existed that 1 could exercise through the Station over sﬁch a

situation that I could be held responsible for that. Therefore,

I cannot accept your question on the Secondary or tertiary

.

situation because I have no knowledqa of those. You may have
some knowledge and you can éonfrOnt me with some statement by
some Cuban who said that this was part of his mission. T have
to ;ook at that at the time.

Mr. Baron. We will go over soms statements, but iﬁ trying
to recover this ground one more time, I think it {g import&nt
to distinguish anp attembt to pin the Tesponsibility on you,
which T aﬁ not trying to do by my questioning ~-

Mr. Halléy., That is a compiicated question,

- .
Mr. Baron. The attempt to simply -- undoubtedly, the

attempt to simply bring out your knowledqe and any awareness

tion as one of its objectives, and also involved the CIA to

any éxtent. That is what I am asking you for.
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"before the Special Group stepped in, that decisions were made
AY

Mr. Halley. Right, and 1 will stand by my Answér; that ig,

I put forth'no plans, I know of no plans put forﬁh, you know,
during my tenure in Miami in which . assasainution was part of
the operational rationale. You know, the only way we can clari £y
this perhaps to your satisfaction is to discuss some specifics,
If you are prepared to talk about specifics, maybe I can deal
with those within the framework of that genaeral statement that
I made, you know. I know how>Cubans talk. I know the rumors
that have existed over the years. 1 simply do not want to be
identified with any actxon conducted by some group over which
I had no knowledge or control. That is my kay point,

Mr. Baron. I think that answers it‘for now, and
cover some specifics later.‘

One‘more question on this dual chain of command: on the
ona hand, the Aggncy chain of command from the DDP to Harvey
to you at JMWAVE, and on the other hand, the three-man decision
making group consisting of the Attorney General, Lansdale and
Helms. Would You say in the early days that this three—man

group appeared to You to be in control of the decision making

in a_léss formal way than they were latef under the Spucial
Group?

Mr. Halley. 1 really could not address myself to that,
In other words, I pever gsat in on a meeting of the three-man

group. In other wordsg --
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4fully'informed. I think that You undoubtedly knew from the

Mr. Baron, What about the kind of reporting that was
required of You by tha threa-man group 48 opposed to ﬁhe_Special
Group?

Mr. Halley. My requirements for repo;ting really stemmed

in the early days from Harvey. 1f there were any special

Yequirements, he was taking*them"from~the-three—man group and

4
LS

translating them and, in fact, much of the system of reporting

in those early days was genarated by me:and'whathr‘thoughtfi

was required to keep Mr. Harvey as a fTask Force Commander

record that I worked for ﬁr. Harvey prior to 1962 and therefore
I was familiar, You know, with his style qf operation and thought
I had a clear understanding of what he needed in an informationa
Senge. So when I went to Miami, 1 organized much of the
Yeporting flow upward, if you will, from the field unit to
Headéuarters.

Mr. Baron. r1ag You worked for M?. Harvey in Germany?

Mr. Halley. vYes, 1 had.

Mr. Baron. 1In Berlin?

Mr. Halley. Yes, sir.

Mr. Baron. This was on the famous and Successful tunnel
operation?

Mr. Halley. No, I do not deserve any credit for the tunnel
operation. That is Mr. llarvey's activity. pe kept that vary

tightly compartmented and in the days when that was going on, 1
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‘man group. I would See Lansdale -~ ag I told you, Lansdale came

Mr. Baron. You wers aware of Mr. Harvey's style of
operating?
Mr. Halley. ves. 1 worked with him -- think the date ig

somewhere'.in June or July of "'§4 ¢o somewhere in 'S9. I woulg

Baron. But you sa?ryou'not only had a close working
relationShip with Mr, Harvey, but You came to he a personal

friend of his?

Mr. Halley. Yes, I would like to say I am a personal friehd

of Mr, Harvey,
Returning to your statements about the chain

of command, You seem to be saying that My, Harvey served as the
funnel for both of éhese chains of command; as far ag you were
concerned, you received directives from him, whatevar the source
may have been originally, is that correct?

Mr. Halley. Correct,

I want to make a point. Insofar as the three-man group was

concerned, I would sae Helhs in his role asg the DDP in the threeyt

down to visit me in Miami on one occasibﬁ. He cama as part of
that three-man group. But my chain of command,during my
visit was still from me'to'HarVey. Lansdale .was down there,
I was to be, you knoﬁ, straiqhtforﬁard, candid, discussg plans,

Pregrams, problems. But I received my orders and instructions
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control of monay and 8o forth was veated in the Task Force

Commandear, Mr., Harvay,

Therefore, I never dealt with this three-man group as a

body. I dealt with the individuals, You know, and various

mutations.
L Y

Mr. Baron. WOula You say that thae three-man group had a
less formal, more free-wheeling style of decision making, "
thers was a real change in the rigor with which you were require
to report after the Special Group took over?

Mr. Halley. I would have to say that the total reporting
became more formalized the 1onger we stayed in husiness. I
cannot ascribe this to the difference of style of the three-man

group as opposed to the Agency chain of command or subsequent

with the requirements of the Special Group. This evolved from

“a body of experienca that was gained as the operation was

established and got some experience.

S0 I would not want to characterize that as being a-result
of the groups.

Mr. Baron. You did not. hAVe any problem with the propriety
"of the three- ~Mman group irn the early- stages?

Mr. Halley. No, I had no reason to believe that it was
not a duly constituted body. In other words, the:.t. officers thadt
I reported to,in that particular case, Mr. Harvey, M:. Helms,
Were my chain of command at that particular point, were the

ones who briefed me on tHe existence of this threefman body
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that bhody.

Mr. Baron. Who. briafed you on the existence of the body?

Mr. Halley. My recollection of tha {initiagl briefing was
from Mr. Harvey.

Mr. Baron. Dpa You recall how he descrihed that three-man
group and the responsibilitlés?

Mr. Halley. No. This was 1962, and this is 1975, ag

.Y¥ou know from my records, these intervening Years have beean

Very active for me, therefore, I do not Temember with precision
that conversation in all of its details. I do recall my first
briefing on the existence of this three-man group being from
Harvey.

Mr. Baron. You mentioned thét General Lansdale miqht.
occasionally meetﬂwith you pgrSOnaily. This is in Miami, at
JMWAVE Station?

Mr. Halley. I can only recall at this point one specific
meeting where he came down to Florlda in Miami to visit,

Mr. Baron. What was the substance of that meeting?

Mr. Halley. He was given some briefings by my sﬁaff on
their areas of specialization, whether it was foreign intelli-
gence collecéion, whether it was maritime activities, or whether
it was paramilitary act1v1t1es. I spent a lot of time with hiﬁ.
personally, talking about where we stood, where we were making

progress in the collection of intelllgence, where we were having
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problems, and 80 on._ It was a substantiVa management oparation,
problem-oriented type of convarsation.

Mr. Baronv. . What pPeriod of tima would you place thig in?

Mr. falley. Probably sometime. in the summer of *62,
becausa my family was already in Miami a¢ that point, and when
I first went to Miami my fam{;y was not with me. I think my
wife joined me in Miami sometime in the summer of ‘62, you know,
I would have ﬁo reSearch that. It ig obviously available from
the records as to When my family moved and a permanent change
of station,

Mr. Baron. Was there any discussion whether direct or
indirect of assassination of Cuban leaders during your meetings
with General Lansdale?

Mr. Halley. I do not recall any such conversations. You
know, I think that from -my point of view, we are off a little
bit on this perspective w I would like to try‘to focus on the

perspective for you in the historical setting.

‘you are narrowly focused on this assassinatien thing, but let

Mr. Baron. Please do.

Mr. Halley. I think by your questions and your interest,

Me turn that around a bit, and let me Put it in my context at
the. time which may help you understand m; answers,

Mr. Baron. Before yéu do, can I stob you for one momant?
I would.like to get back on the track that we originally

started on of asking yYou about the JMWAVE Station in general
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and the context at that time. Could I aak juat a‘couple of

specific questions before wa do that, about tha thres-man group
that you raised, and then give you a full opportunity to-pull/lﬁ‘
sut—of what we have said 80 far and everything that will follow

into context.

Did you have any individual meetings with Robert Kennedy,

who was then-Attorney General?

Mr. Halley. You.mean individual, one on ona?

Are you saying did 1 haQe a mesting,-g personal, private
meeting. withthe Attorney Genéral? . .- ¢
“s .. Mt. Baron. VYas.

Mr. Hlalley. The answer to that is no.

Mr. Baron. Did you have any meatings with the Attorney
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‘some of those quastions that were put during the course of that

‘that was the only, if you will, direct contact with him that

General of any sort during tﬁis period of time?

Mr. Halley. . I mentioned to you earlier that at this meeting
that I went to with Director McCone, the Attorney Genefal, Mr.
Robert Kennedy, was present at tha# White House briefing. He
did ask some questions, which I do not remember what the

questions were at this particular point in time. I answered
particular presentation. Throughout that whole period of time,

I can remember. You know, unless you can show me something.
Mr. Baron. During the entire period that you wera

involved with JMWAVE?
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Mr. Halley. That is right.

Mr. Baron. At ﬁhut ﬁaeting -=- again, I‘realiza.what we
are doing is ;n isolatioi'out of context -~ at¢ that meeting that
you attended, with the Cabinet members and the President, was
there any discussion either directly or indirectly or by means
of any cifqumlocutiqns;hof tha sgbject of assassination?

Mr. Halley. Not that I‘can recall.

You know, my recollection of that meeting i3, we went to it
en masse, the first ---you know, Director McCone, myself,

Bruce § eVer,.Several other people who went. We went in
several cars. We went to the meeting, the Cuban issue was the
first item on the aqenda. As I recall the thing, the Cuban
thing was over after'this period of timg. We, the technocrats
left, the Director John McCone stayed on. You know, during my
Presance at the mgeting there was nothing discussed about
assassinations.

Mr., Bdron. Was there any such discussion between yourself
and John McCone or Richard Helms at any point?

Mr. Halley. I never recall discussing assassinations with

‘John McCone. Now, in tarms of discussions with Richard Helms,

these were conversations.in which atmospherics in Miami and

problems:like that would be'discusded, "and I am-sura somewhere
in some of these conversations the mood of the community, the
subject of assassinations unddubtedly came un. This was part

of the life of that particular period.
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I cannot remembar a specific date, you know, some time at
which that was discussad, and you know I naever received any

instruction from Helms to mount an assassination operation.
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ﬁr. Baron. Again, I am not trying to unfairly pull these
kinds of uconversations out of their historical context. Before
wa flesh out the historical coptext, do you have any recollectioh
of the manner in which assassination might have come up getween
yourself and Helms?_

Mr. Halley. Again, I put it in this overall context of
the times. We “were¢.runnind Foreign-Intelligénde-collect fon - ne
operations.againstcGuba with"élaséiéal*égentiméansZF-Wé‘wéfé'fudhing
«ollectién against Cuba through paramilitary ﬁeams. We were
involved in paramilitary operations that could be described as

commando raids. Those were the kinds of activities.

We wefe dealing with exile groups, we were debriefing
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refugees and in .all of thisconversations of assassination,

the Cuban penchant for it had to come up:. I cannot pihpoint -
Mr. Baron. You do no£ recall any reference of means to

be used or people to be involved?

Mr. Halley.  No. Even such things as discussions of
various kinds of weapons, you know, people, as you probably
know from this experience, every individual who deals with

Weapons has a different view on what is the ideal weapon. If

you took a squad of ten men and gave them the.free choice, I

450 Ferst Street, 5.E,, Wasrungton, D.C. 20003

am sure all ten of them would come up with a different weapon.
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pParamilitary teams, things 1like that, Weapons would be discussed

in terms of, You know, muzzle velécity, rateqof-fire, .weight -
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of the weapon for the Cuban to éarry, because many of them were
quite small.‘ In this context, Peopla would discuss what is

the range, can a guy use it to sboot somebody at a particular
range? Is this an assassination weapon? Is this a good weapon

for close combat?

7

Therefore the term assassination was just a part of the life,
of the fabric at that tims. That is what I am trying to get
across.. I just cannot articulate any more eloquently than

that,

0?7":! 9

Mr. Baron. I think you are being quite eéloquent and
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extremely informative. You mentioned that the phrase assassina-

n

tion would be used in the discussions -about the kinds of weapons

7 6

that would be used for commando r;ids‘or equipping your
operatives. |

Mr. Halley. N’Pérémi;itary teams, right,

Mr. Baron. Was the capacity of a weapon to be used as
‘an assassination weapon amonq other uses a desirable capacity?
In other words, was that phrase used positivalyf
Mr. Halley. No, it was not. It is the kind of thing

that weaves itself into, ydu know, a conversation.

4310 Fiest Steeet, S.E., Washington, D.C. 20003

For instance, if you are planning a commando raid against

- something like an oil refinery, you have to think about how are
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k Tl
you going to get across the guard:force that is around a

refinaryr er of the questions you have, ¢f coursa, is if you

bypass them,you are successful to get in without a trail or any
kind of a struggle, that is great. But what happens if you are
implanting your stargeﬁ and the guard étuﬁbles on you, you know,

the guard force then becomes an immediaterisk to your operation

-

-

And usually there is a fire fight. Therefore, this becomes a
question of weapons. 1In other words, what weapon is going to
give the hichest muzzle velocity and make the largest amount of
A

noise. Therefore, ﬁf you have two weapons of co-equal cyclic
rate of fire and one made less rate of noisa than the other
for that job you w0uld pick the weapon with the lpwest noise.
You might even silence it. You may make a silenced submachine
gune out of it.

These are the kinds of‘things that go into these diSCstion
of weapons.

Mr., Baron. 'Thé technology of assassination and targetted
shooting, are you referring to ~- when you say assassination
weapon -- to a weapon éenerally capable of targetted shooting?

Mr. Halley. 1In this particular contex%, I think most

people felt that the Cuban penchant for assassination, for
discuséing‘assassination, was the kind that would have to be
done from a long range.

You know, I think that it is gensrally an accepted thesis

that a group of dedicated men who are prepared to give their liv
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can in time aSsassinate almost anybody. Now, the Cuban was not
that kind of a Person. That+was-not his. psychological maka-up.
He tends to want to live, to enjoy life, to talk about his

accomplishmant, Therefore, while they werws brave and dedicated,

they wers the kind of people who would probably engage in

something like this in the context of using the sniper weapon
as a vehicle for assassination, long distance.
Therefore, in this context You are talking about range, you

know, one of tha kay factors becomes what i3 the accurate range

of a weapon if fired by an expert marksman. Therefore, that is

“the kind of thing that would go into, you know, discussions of

weapons.

Mr. Baron. When you weras discussing'weapons,with high

)]

range and low muzzle velocity, was this aver discussed in the
context of shoottng Fidel Castro or other key Cuban leaders as
opposed to targetted shooting on a commando raid.

Mrivnalley. I can racall, you know; no conversation in
which it was narrowly focused on the question of Fidel Castro.

Mr, Baron. Let us go back, then, to puttlnq this all

'lnto historical contnxt I am going to ask you if you can

explain more about the structure of the JMWAVE Station, both
the channele wupward . from you to the Agency and the Special
Grdup and the channels dowﬁward from you to your operatives,

if in the course of.eﬁplaining the structure, you would like to

make some comments about the historical context, that would be
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because I was not involved and T never had an opportunity once

"documents. You know, I am sure there is a Maxwell Taylor Report]
\

appreciated.

Mr. Halley; I think what f would like ¢to do is to try to
put this into some perspactiva.

The perspactive really starts with thae failure of the Bay
of Pigs Operation. After thé faillure of the Bay of Pigs, the

Kennedy -Administration wanted another look taken at the problem

of Cuba. In order to get that other look started, the Kennedy

Administration created this three-man task force or this three-
man gfoup and wantédvto ses what else could be done against
Cuba, and that is when I came into this proglém in February of
‘62,

Mr. Baron. 1Is it possible that the three-man group that
you are referring to is actually the Robert Kennédy—Maxwell
Taylor Board of Inquiry into the réaaons for the fallure of the
Bay of Pigs operation?

Mr, Halley. This three-man group stemmed out of that

inquiry. What its relationship was to the inqdiry, I do not kno
I plunged into this job, to go back and read those historical

and so forth, but I havé never read it.

All right.

Therefore, my first task wherd I became involved in this
was the task of coming up wi£h an operational plan to sse what

kinds of intelligence could be collected in Cuba, so that by
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collacting thi; intelligence, an assessment could bé made based
on hard facts as to what could be done against Castro. In othér
words; the differenca here was that people thought that the Bay
of Pigs operation was not aoundly grounded in intelligence.
Therefore, this was an attampt to start the collaction of
intelligence to see what could be_done.’

In order to collect intelligence at that particular time,
it was beliaved that all avanues of approach should ba used,
80 that meant classical foreign intelliqence operations,
counterintelligence'operations, the dgbriefinq of refugees, and

the use of paramilitary means to put teams into Cuba to collect

'intelligence on that part of the island that could not be

covered by what vou would call the more classical means of
foreign intelligence collection. |

Aé the program was started essentially by me or accelerated
by me, we in fact got caught up‘with the Cuban Missile_crisis -
that is, the advent of the Soviet intervention into Cuba -- aﬁd
our whole effort shifted to covering that Soviet build-up in

Cuba, and this was an integral part to our having datacted the

"Soviet build-up and the United States government taking the

actions which they did, that is, to verify this.

"There was a great problem for a while when we ware all
talking about hard intelliqence, the President, John Kennedy,
was talling us, give us hard intelligence. We thought wa were

giving him hard intelligence. What he meant, in his definition

TOP SECRET
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'whether there were any economic pPressures that could be brought

of hard intelligénce. as it éufned out to b;,'waa a u-2
photogrﬁph. He never articulated that to ug in those terms,

Then.we got caught up into ghe aybball to eyeball confron-
tation of the Cuban Missile Crisis. When that was over, we
got caught up with the problem of monitoring. the disangagement
of the Soviet presence in Cuba. That took us up through sometimh
into early '63.

Then we took a look again, because wa knew an awful lot
more about them than we had when we startad in February of ‘62,
to see what could.be done against Cuba, and it was clear at
that‘point that no external invasion was going to be possible,
because that was something that was excluded by;the Khruschev-
Kennedy agreement and then it was not feasible. 1In any event,
£herefore it was a quastion of what could be done; S50 we were
collecting intelligence to continue to stay on=t§p of the
situation. We were attempting to establish contacts with the
military establishment in Cuba to see if there was any force
that was opposed to Castro within the military establishment

that would be used to alter the situation and continue to see

Cuba that would accelerate the whole problem of creating
an environment in which a resistance could be Created on an

island.

Mr.'naron. Were those the two primary tactics used at

that point when Castro had consolidated his strength - and
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when thé United Statés a;d‘ﬁussia reached an agreemant that no
externai invasion of Cuba would take pPlace, did you ﬁurn
primarily to thé ways and means of fiﬁding a dissident group
within Cuba-that’migkt be capable of overthrowing Castro,
number one, and number twp, of finding means 6f undermining
the economic strength of tgg Castro government.

Mr. Halley. In addition, we were continuing to support
certain elements of resistance, you know, that Weré still there
that were not in the Army.

Mr. Baron. What kinds of eiements ware those?

Mr. Halley. These were paramilitary forces that wara in
Cuba, that we had put in or established contact with, or peoéle
who were already in the bﬁsh who we had alrzady established
contact with or they had esﬁablished contact with us, and we
were‘providing'them with food, weapons and so forth so that they
could survive. So that it was a multifaceted approach at that
particular time.

That went on from the middle of '63 until the middle of
*65, and these are‘two distinct phases o£ this operation. 1In
.uffect, one, a survey, and two, the Missile Crisis ahﬁ its
post-mortem, and then the next phase was the continuation of
intelligencs coliection, the working or takiﬁg the sounding with
military dissidents, economic pressure, and working with
naﬁural dissident e¢lements that were still on the island.

I think you know that all of 'your questions have to be put
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into these various timeframes. When ‘you talk about, was there

ever a discussion of as§assination, You know, when people

were coming out and being interviewed Yes, some Cuban refugee

Phons {Ares 202) 544-6000 -

would say, by God, I would like to go back and shoot, you know,

X, Y or Z. It might have been Some commandante in his particu-

lar area; 1t could have been Fidpl Castro. This was just part

-

of the fabric of the times.

Mr. Baron. Can we turn now to the structure of the JMWAVE

Station and explain that a bit? How large was the Station?

What was the command. structure within the Station?

Mr. Halley. The Station started expanding in whatever

7N

timeframa it was, somewhere after the survey was completed,

PALIL

n

must havé started expanding sometime in March of 1962. You

N
WARD &

know, by the time that it was at its peak, which was probably

0

somewhere just before the Cuban Missile Crisis, July, August

)

7

of 1962, it was either the largest or the second 1argest ~= my
recollection was that it was the second largest station in
existence at that time. I would not want to be pinned down on
a particular number of people on any particular day.

Mr. Baron.. Could you give some idea as to_ﬁhe number of
employees at the Station during its peak?

Mr. Halley. I wéuld say somewhere in tﬁe neiqhbo;dhood of,

po—3

you know You know, again, this means staff and<£2‘
-
contract emplovees.

410 First Steeet, S5.E., Wasnington, 0.C. 20003

Mr. Baroen. What do you cover with the term contract
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enployees?
Mr. Halley. These would be, for instanca, maritime casa

officers. We hired people who had specialized skills, that is,

Phone {Ares 202) 544-6000

that they could ‘manage a serias of vessels for us, ' but they

weare not longterm staff employees. Thesa would be people who

would be used, if you will, in a management organization, basic

-

implementation of the program.

Mr. Baron. bid You have other agents or operatives among
the Cuban community or outside the Cpban community that were
affiliated with the Station although got employed by it
directly?

Mr. #Halley. I think we are going to have to define some

8]
L

tarms.

nn

]
<
&
o
[+]
[4
<
4

Mr. Baron. What I am trying to do now is simply get &

n

picture of thsa scope of the Station's strength and &m {ts

H

activities, how many people the Station had to call upon for
its activities.
B Mr. Halley. Well, lat me try to give you an answer, because¢

I think we are going to get into a semantic problem here,

When I talk about the Station, as such, I would say that

is roughly in the neighborhood of people, and thaté)‘

was those people who would be involved in the management

effort, the direction effort, the financial logistics, cover

Procedures, security, that kind of thing. All righe? Flowing

4310 Firse Sireet, 5.€,, Wathington, 0.C. 20003

out from that were people whom we would call agents, that is,
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People who wares not knowledgeable necassarily of whom they
worked for or whera tha cover officas wera located and so forth.

Let us say, in the maritime part of the operation we might have

Prhong {Aras 202) 3446000

had at any one point in time, yYou know, up to five huhdred

People involved in maritime activities, You know?

Again, 1f you pick a date, I am sure we can research 1it.

-

The records are stil}l available and you know how many people

we had, but let us'take these five hundred. What am I talking

about? Thesa would be essentially Cubans who were the captains

of the vessles that were used in infiltration operations to

put people on the shore of Cuba, and there were a variety of

techriques. In other words, you might start on with the mother

©
U?

WARD & PA

ship, which would be an LCI -~ I am not sure how familiar you

TN

are with various kinds of vessels.

0

Mr. Baron. What is an LCI?
Mr. Halley. Landing craft kind of vessle, or a patrol

-craft, a PC, 110-foot vessle, that would be a mother ship.

This is the kind of ship that would Fake fuel supplies and
water, so that other smaller Qessels could be serviced by it.
‘So you might start with an operation of a mother ship towing a
smaller bhoat, or having it on its decks and g&ing down to
fifteen or twenty miles from Cuha,‘putting the smaller boat
over the side, which was a faster boat, lower silhouette, less

likely to ba picked‘up by Cuban coastal radar, and then that

410 First Street, 5.€., Washingion, D.C. 20003

would take the team in close to the shore where we might finally
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put them into ;ubber rafés,vwhera thay would paddle in or use
a silent outboard motor if the surf was high.

Mr; Baron. The paople involved in manning those crafts
would not necessarily bé employees of the Station directly?
They might be agents, aven non-paid agents?

Mr. Halley. No, they were not pald. For instance, they

might work for a particular cover c¢ompany. In other words, I

am only using this as an éxample. Let us say we had the ABC
Shipping Company. That shipping company was a subsidiary of

the Statlon, if you will,and the ABC Shipping Company ran

maybe ons LCI and maybe two or three smaller boats which it

could deck load and that company might have fifty or seventy-

five employees, as an example, all Cubans, maybe some of them

)

“was Nicaraguans or Costa Ricans as most of these vessels -- I

would have to go and loock at each vessel.

Does that giva youba feel for the size of the problém?

ﬂr. Baron. How many such companies would have been in
existence at that time, companies oparating as CIA propriétaries

or companies in cover and supplying the JMWAVE Station with

.personnel or with equipment?

Mr. Hlalley. Ve are talking about all of these companies,
they probably went up into the hundreds. I distinguish between
companies that were set up simply to provide cover as opposed

‘to companies that were proprietaries. You know, these terms

 mean different things to me. The nature of the Agency's
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involvement in each is differsnt. I am having a little
trouble -- ‘ '

Mr. Baron. cCould you explain wﬁat différent categories of
companius you ware receiving’halp from at that point, and about
how many of each there might have been?

Mr. Halley. I do not think I cogld;do‘that. -We are
talking about hundreds of companies that wa used during that
period of time. Some of them might simply have been a company
3et up and registered and run out of soma attorney's

office. It simply provided back stopping for the ownership

‘the small boat.

EVerythiﬁg has to be ownead by somebédy, it has to have
Coast Guard registration, you know, things 1ike that. Even
I had access to’the files to answer your questioﬁ, it woulad
take me weeks to' pull ali that together to give YOu an answer.
I don't think there is an overview statement.

Mr. Baron. Would it be fair to say that you had coopera-
tion on a grand scale from all kindé of people in private

enterprise.in the Miami area’, or in Southern Florida?

Mr. Halley. I think it would be fair to say that we had

extensive cooperation — I do not like your word “grand"” -- that

we had extensive cooperation from the civilian saector in
Florida, in the state of Florida, to facilitate the conduct of
this clandestine mission.

Mr. Baron. " Did you also have extensive cooperation from
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Prone (Ares 202) 544-6000

410 Farst Street, S.E., Washungion, D.C. 20003

ks AN
ﬂﬂwmwkﬁﬁ

Y
l .

4

*TO

civic officials and law entorceﬁant agencles in béing allowed

to operats frea or the law? For instance, were you allowad to

put vessals onto the water which were not proparly registered;
or which could be held immune for inspection by the Coast Guard
or other maritime authorities, and were you allowed to send
peopla through the streets of Southarn Florida who may have
bean armed or violating local law in soma other way, who were
held immune by arrangements that you had with law enforcement
agencies?

Mr. Halley. You have asked me, in essence, three
questions. |

Mr. Baron. Right.

Mr. Halley. Let me try to divide that and deal with each
question separately.

Let ma first deal with £hé‘vessels. Every vessel that we
had was appropriately registered. There were no short-cuts:
insofar as the U.S. Coast Guard was concerned. That is, any

vessel that was registered in the United States met appropriate

safety standards and so forth, so we were not putting any

‘vessels into the water that any citizen could not have put into

the water. That is we are talking about ten, fifteen, twenty
foot boats, thirty foot boats, thirty-five foot boats, things
like that. Thesevboats were owned in‘elther a .corporate.name
or by a private individual who had to register then witﬁ;ghe

Coast Guard and pass normal Coast Guard requlations.
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(Discussion off tﬁa recofﬁ.j

Mr. Baron. To continue with this, I understand that
safety reéulations would have been compliad with, but “was there
some sort of immunity from inspection, say inspection fdr
carrying -armaments aboard a vassel tQat the CIA had arranged
with maritime authorities, or loggl law enforcement authorities?

Mr. Halley. When we had opergtions going; thesae were
coordinated with the Coast Guard in termé of their knowing that,
you know, at a particular date, tims group, that there would be
a rendezvous between two vesséls which wera our vessels, and
this was coordinated with tﬁe Coast Guara.

Mr. Baron. Would you return to the second part of that
large question? Without reference to vessels, were CIA
employees or agents on the streats of cities in Southern
Florida immune fgom search or arrest by local law enforcement
authorities?

Mr. Halley. They were not immune.

Let me ask to dispel Oné myth that I think has developed

which is reflectqd in your question. We were meticulous to

"insure tﬁat no weapons were issued to anybody until the men

ware on the vessel outside of the immediate waters of south
Florida, and we were ﬁeticulous to insure that when they came
back from a mission that they wefe met at sea and all the
weapons wéfe taken .-away from then.

So, when you talk about a group moving around in Florida,
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‘Florida, as anp example, If somebody came off of that site that

410 Ferat Straet, S5.E., Washington, O.C. 20003
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wa did work ocut throﬁgh theventire state, and I did not want
you»té feel that I was being less thanLcandid with you, ana

you keep saying south Florida, I want to 88y to you that we
operated»in the state of Florida, men moving around armed under

our control in tha state of Florida, ig just not correct.

This was all carefully (coﬁtrbll?d and they did not have their
Waapons when they cames back, w8 .took them bafore they landed,
80 they were not immune.

Mr. Baron. vYou dig have general arrangements or agreements
with law enforcemant agencies throughout Florida for the
treatment of CIA operatives who were affiliated with the JMWAVE
Station?

Mr. Halley. We did have, through our Office of Security,

a continuing dialogue,with 4 number of law enforcement agencies
in Florida. 1f a problem developed, we would then contact them
and look at the issue within the context of what had transpired.
Certainly there was no immunity. In other words, this has to be
looked at on a case by case basig.

For instance,'yoh know, we had a training site in north

was drunk and disorderly in town "and could not speak English,
the loéal authorities did have a number to call to raise this
with us to see wﬁether this was sqmebody that was of interest
tévus, and then we Qould hava to go and settle that particular

case,.
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Mr. Baron. Back to the structure of the relationships

between yourself as Chief of Station at JMWAVE and any operatives

|

or employees who worked undarneath you at that Station, would

Phone (Area 202} 544-6000

}it‘be fair to say that any activities run out of the Station

ultimately were channeled out through you?

Mr. Halley. They should have begn, and they were -- you
know this Station went thropqh sever&l mutations in organization
during its existence. T guess thevorganizationgl structure that
existed for the iongest'period of time was gsomething lika I am
going to deséribe to you.

There was a Chief of Station, which was myself. I had a

70

Deputy Chief of Station for Operations. That is the gentleman

L
N

N

who is now retired, I think he is still alive, by the name of "

N

‘J
3
<
&
K
o
I
€
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Moore, Robert Moore. I had a second Deputy Chief of Station and

he was for Support Patterns. -That is a gentleman who 1is also

7 60

retired, a Mr. Corris.

Then the rest of the Station was organized into a number of
branches. Each branch was organized along functional lines.
Lat me give you an example. “There was a Foreign .Intelligence
"Branch. These were people in, what in my términoloqy would be
classical foreign intelligence operations. That is, trying to
recruit a . Cuban diplomat abroad, as an example, dealinq with,
you know, a Urugquayan diplomat in the Uruguayén EmBassy in

Havana. They are working with resident agents in Cuba who might

410 First Street, S.E., Wathingion, D.C. 20003

live in some city like Havana and have a legal job as a baker or
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butcher or something but had a radio sat in which they could

communic#te with us, through which thev could communicate to us,

Then there was the Paramilitary Branch. This was thé
group that ran the commando operations. This was the group that
ran, and put people back into Cuba, into resistance groups, or
established contact with resistange éroups. This was a group
that also worked in putting in caches that would sgpply people,
either paramilitary forecess in Cuba or agents that wererbeing
run by the Foreign Inteliigence Group.

All right. Then there was a Covert Action, people who
déalt with exiled rafugée groups that were iﬁvolved in radio
activities, publications, that kind of thing. Then there is a
whole panoply of -- then there was Maritime, in terms of
finance, and so on. Security was a branch. _Obvi%usly, under
that kind of system, no executive, whether he is president of
& corporation or a Station Chief, can See every single piece of
paper that comes in or out, but clearly there was a review
procedure whereby program reviews weare conducted, individual
operational reviews were conducted.

Mr. Baron. By yourself?

Mr. Halley. By myself. I do not want to leava you with
the impression that I knew every single thing that was going
on every minute and could account for the activitigs‘of three
hundred emplpyees on a daily basis. !

Mr. Baron.. In talking about the personnel affiliated
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'Cuban groups who claimed that they had sponsorship from the

with the Station & moment ago, I think we may have creatad a..

migsimpression that the only people involved in CIA opsrations
wefa pPeopla who were paid by the Agency. Isn't it also true
that there were many members of Cuban exilea groups in Florida
who participated voluﬁtarily from time to time in CIA spoﬁsoreé

operations?

5
LS

Mr. Halley. I think ¢hat you ma& hava to sharpen that up
for ma. I am not sure what you really maan.

"If you are talk;ng about foreign intelligencs coilections,
yYou know, the people who wera producin§ -

Mr. Baron. 1 am talking now about the paramilitary
operations.

Mr., Halley. No. I do not know of any people that ware
involved in paramilitary operations that were not in some way
paid.

Mr. Baron. By thé Agency?

Mr. Halley. By the Agency.

Let me make sure that we understand each other, because

during this period of time there were a lot of independent

Agency but did not, and were operating, and there was =z period
in time when these groups could not run their operations from

Florida without running the risk of being piﬁ%ed up by Customs,
Immiqrati;n, Coast Guard, the FBI, or if we had information on

it, you know, we might pass the information to the Coast Guard
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so that they could keep them from going.
If that is what you are referring to, somebody like Alpha 6

or Commando I or somebody like that, they were not a part of

the CIA apparatus.

Mr. Baron. Although you might be aware of their activities

Mr. Halley. We would beidwnra of their activities,
certainly:«

Mr. Baron. Can you explain if there is anything to add
to what we haye already sald? The chain of command, apart from
yourself as Chief of Station, to Task Forge W and to the
Directorate of Plans within the Agancy?

You would report directly to William Harvey? -

Mr. Halley. William Harvey was Chief of Task Force W,
later FitzGerald. My chain of command was from me to them.

You know, they hqd a subordinate staff who helped them monitor
the Station's activity, 30 that it just was not the fact, you

know, that Mr. Harvey and Mr. FitzGerald were totally dependent

on what I told them.: To have .an appreciaticn of what was going

on in Miami they had their own staff that was following

“individual operations.

For instance, they had a paramilitary staff that would
réview our proposals for a paramilitary operation and * might
say we think that the Station has overextended itself this
month, they want to run twenty-five operations given‘the

weather during this particular month of October. Wa dq not
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think they could do it. We think they should be guided to run

only twenty} fifteen, something like that, S0 they ware not
totally dependent on ma,

Mr. Baron. What w&s the nature of tha aplit‘of responsi-
bility betwaen Task Forca W épd JMWAVE Station?

In other words, were there certain operations that were

I
-

run directly out of Task Force W?

Mr. Halley. Alse, you have to put this into a historical

time. What Period are you talking about?

Mr. Baron. During the pericd of Your tenure. If there

were changes during your tenure at JMWAVE, why do you not
explain those?

Mr. Helley. There were. Each’one is different.. Let me
give you a coupla of examples.

Washington, Task Force W, essentially dig not run .. -
any.paramilitary'operaﬁions wherevthey took command and control.

for sending people to Cuba. For instance, if Task Force W in

Washington wanted to ‘plant a.radio in Cuba which was tobe: pickd
up by foreign intelligence agents who could report, they would
‘task us to implant that radio in a cache in a particular area

in Cuba, for instance; Oriente province. We would know gimply

410 Furst Street, S.E., Washington, D.C. 20003

that it was a radio ‘pertaps.. Wa would then put it into
Oriente province, writs up the site, give them the rip cord.
They would communicate to the agents' in Cuba who would: go

recover the cache.

DoeId: 32423434
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"have been run through Florida into Cuba?

So they had agents in‘cﬁha:thﬁt'wer; gaporting foraign
intelligence to them so they had collectibn “agdotg that were
Teporting to them along the same lines that we did. They‘did
work at .a downstream point when FitzGerald came in with a
couple of groups -- in other words, they had contact with
Artime. I had no contact with;tha Artime group ag a general

'S

rule. They also had contact with Manolo Ray which I did not

have contact with. So they were working with these kinds of
larger exile groups. '
The Task Force also specialized in much more economic

activity than 1 did. That is & question of looking at such

things as bus exports fromﬁ to Cub%. [ESIILS

Mr. Baron. In terms of paramilitary operations, if an
assassxnation operation had been run by Task Force W, would
You have assumed &s Chief of Station in Miami you would have
been aware of such an operation?

Mr. llalley. No, I do not assume that.

Mr. Baron. WOuld it not have been sound managerial

Practice to let you know that there was an operation that might

Mr. ﬁalley. MNo.

You know, the Agency is a highly compartmentad mechanism,
You know, let us dispel one thing very promptly here,  If you
are asking ms was I aware of all these contacts, you know, with

the Mafia -- and I-think I can tell you frankly at that time I
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was not -~ Harvay would come, you know, to Miami, to visit me
to review the activitias of the station, and while thera would

go off on his own and make his contacs with whomever he was

Phone {Area 202) 544-8000 L

meeting. I knew he was meeting somebody, but it was not up to
me to find out with whom he was meating or why has was meeting

them or what he was doing with them.

-

Mr. Baron. My queétion really was, I think more innocent
than that.

4351_{€ strictly one of involving what correct management
techniques would be, or what kind of knowledge the Chief of

Station of JIMWAVE would have to have in order to do an effective

20

€

job in dealing with the Cuban communify and running operations

N
& Pauy

into Cuba? You seem to be saying that it would not_he

necessary to run an effective job to have knowledge of every

other operation that the CIA is running against Castro?

C
o
=
x
[V
B~

Mr. Halley. I think what I am saying during that p&rticu—
'iar time,—- I do not want you to come to the conclusién that

I was knowledgeable of evarythin§ that ‘ran in from or through
the state of Florida, because during that period of time, for
‘instance, Mr. llarvey in particular was a very compartmented
gentleman, and it would be keeping with his style to run an
operation in which the locus of the operation might be Florida
and I would not know about it.

Now, that would be an unusual thing, but it is not precludefl.

410 Furst Street, 5.€., Washingion, D.C. 20003

Mr. Baron. Let us turn for a moment to followinq.up on thea
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"whom he might have been meetin§ or for what purpose that he

nature of your contacts with William Harvey in reference to any‘

operations he may have in running unilaterally against Castro,
Do you recall aiding Harvey invan operation that he was in chafge
of and that was not affiliatéd-with JIMWAVE?

Mr. H#lley. I do not recall anything, I do not recall

anything_spgcific. In othar words, the pattern was in terms of

‘J

Command and control, I would come to Washington on a reqular

bagsis to review activity with Harvey after we submitted our
Paperwork. Harvey was also a frequent visitor to Florida.

We would have operational discussioﬁs. e would talk to thé
Branch Chiefs, he talked to people. He also went out on his
own, and he wasg meeting éomebody, it was clear to me that he
was meeting people. But it was frankly’in the way that the
Agency is run and managed, it was not a concern to me whom he-
was meeting.

Mr. Baron. Would it have been proper of you to inquire
of him whom he was meeting? -

Mr. Halley. No, it would not have baen.

Mr. Baron. Did you have suspicions or speculation about

was having these meetings?

Mr. Halley. No, not for what purpose. There is a whole,
you know, panoply of thinqé goihq on at that time.v You know,
frankly I was a very busy guy; when Harvey was th;re, it occupied

one hunk of a lot of my time. TIf he wanted to go off, you know,
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do somathing else and was goiﬁq éo maat someoné alsas, thatAwas
fine with mae. ' It enabled me to get back to my immediate and
mora pressing problems, v

In this business you just do not ask your superior, what
are you doing? That is just not cricket; that is not the way
the game is played.

Mr. Baron. Do you recall a"time when Harvey asked you fo-
procure arms and equipment to be passed to & Cuban exile?

Mr. Halley. Tb a Cuban exilae?

Mr. Baron. Let me Strike the referaence to a Cuban exile.

Do vou recall a tiﬁe when Harvey asked your aid in procur-
ing arms ard equipment to be given to a man named Tony Varoga
who was a contact of Harvey's?’

Mr. halley. I know Tony Varona. He was in the period --
prior to the Bay.qf Pigs, he was p&rt of the consejo.

Frankly, if you've got something that you can sharpen that
up, I think you need‘some basis, that I think that can trigger
my memory here. I do not remember frankly Tony Varona being
in Harvey's --

Mr. ﬁaroﬁ. In contact with Harvey?

Mr. Halley. You know, I may have procured something for
Harvey, some kind of equipment or doﬁe some kind of. operational
support task. ,

Mr. Baron. Let us make it more specific.

Do you reéall helping Harvey load a U-Haul trailer full of
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about $5,000 worth of arms and equipment to be left in a parking

lot and picked up there by a contact of Harvey's? And this
Qoﬁld be in approximately April of 1962. N
Mr. Halley. I do vaguelylremembér gomething about a rented
truck. Quite frankly, I do not really recall all the details
of this Qt this particular ¢ime, I do not remember, you know,
personally procuring any ﬂaterial, but it is éonceivable'that
I did get a request from Harvey, that I did go to the logistics
;pparatus, and whatever he had requasted from official stocks
he was proviaed.
Mr. Barodn. Dufing that same period 6f time -
Mr. Halley. I do recall something about a truck. I do
not recall anything about a trailer. My recollection of this
truck incident seems to be == I do not remember what it was.

We did do something for him logistically, I do remember a truck

being involved with some logistic material in terms of a

‘parking lot. But frankly that is about all I can recall of it

at this particular time.

Mr. Baron. Do you have any recollection of hearing of

. 3 - [ »
‘poison pills in any connection during your tenure at JHMWAVE?

Mr. Halley. No, i do not recall -~ poison pills? Poison
pills, the only kind of thing I can recall occasionaliy when
people were falking about. 5einq on mother ships, you know, what
would happen if they were capturéd. This was a discussiqn

occasionally of whether any kind of drugs should be issued to
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the people who ware manning these vesssls nb fhey codld do
themselves in if they were to be captured, things 11ke-that,

but we never issued any such pills but thers were discussions
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of that kind of a problem. I do recall spacific agents who
were sent back to Cuba to run a collection or to go back into
the buéh and so forth who asked for somd sort of pills which
they could kill theﬁselves with if they wara captured.

But other than that -~ if that is what you were referring

to, I think they are called L pills, or something, as they

‘Were referred to in those davys.
| Mr. Barén. Why were they'called L pllls?

Mr. Hallev. Everything has a number or nomenclature, I
do not know. -

Mr. Baron. Did you ever hear of poison pills to be used
in assassination cperations against Fidel Castro or other
Cuban leaders?

Mr. Halley. No.

Is that referencing to this material that I might have
provided for Harvey? Because if thatvis the case, I can dispel
"that quickly, becahse I would not have had access to them.
Mr. Baron. You would not have access to poison pi;ls?
Mr. Halley. No, I would not have access to them.

Mr. Baron. Why not? |

Mr. Halley. I did not have them in my inventory. That is

410 Forst Street, S.E., Washingfon, D.C. 20003

i
not anything that T have, you know, command and control of. That
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is why ==

Mr. Baron. They would have had to come directly from
Technical Servicas Division at CIA?

Mr. Halley. .That is what I'm trying to clarify what it is
that you aré'trying to establish from me,

In other words, if you are sfaying --

Mr. Baron. Let us mova further, I think we can be more
spacific now.

We have a document that I am about to show you. I just
wanted to clear up. the background of it before we discussed
the document.

Mr. Halley. Let me just make this point. If you are
talking About drug pills, I had no source of such things, so
if that is the nature of your question, I can say I had nothing

to do with that. If you are talkiﬁg about, vou know =--

~

Mr. Baron. Arms and equipment -
Mr., Halley. ~-- weapons or something, yes, that was in my
inventory. I could have issued that to Harvey, you know, guns,

ammunition, plastics, that kind of thing I could have had

‘access to, ves. That is why I am trying to sort out really

where the thrust of your questioning is.
Mr. Baron. There were two prongs: to the question, you

have picked both of them up. One is whether you had ever heard

of poison pills in connection with an assassination operation

against Fidel Castro, and your testimony would be that you had
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not, is that-correcté

Mr., Halley. That is right.i~ I would not have had access
to those pills myéelf, nor did the Station. In other words, if
I had wanted something like that, I would ﬁave had to corres-
ponded with Washington in order to have had access to it, if
in fact it existed. ) .’

Mr. Baron. Youvnever had any‘such correspondence?

 Mr. Halley. I nsver had any correspondence that I can

recall.

Mr. Baron. The other problem was the supply of arms and
equipment to which you already replied.

Have you-ever read tﬁat'Inspector Genaral's Report of
1967, prepared at the request of the DCI to £ill him in on any

assassination efforts to which the CIA may have been connected?

Mr. Halley. No, I have not read the report.

Mr. Baron. Defore you came here today you were nbt shown
any excarpts from this report to refresh your recqllecﬁion at
the CIA?

Mr. Halley. The IG Report?

Mr. Baron. Yes.

Mr. Halley. ©No, I havs not.

Mr. Baron. Were you shown any other documents at the CIA
today to refresh -- or inlbreparation for today's session --

Mr. Halley. No.

In preparation for today's session I have had several
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conversations with Seymour Boultin --

Mr. Baron. Walt Elder?

Mr. Halley. I talked to Walt Elder on the phone. You know
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the people who are invbived in this thinqg. I have asked for
that, I talked to our attorney, Clarke --

Mr. Baron.. George Clarke?

Mr. Halley. Yes.

-= T talked to a numbér of people, I asked to sea ths
newspaper clipping from the Miami Herald on the McGovern
activity. Yes, I have looked at that kind of thing. But I
have not looked at the specific IG Repért. I have not read it,
"I have not Seen an extract of the IG Report.

Mr. Baron. Wefe you given any specific instructions as to
the'kinds of thingé that you could say or not say here today?

Mr. Halley. _You know, nothing beyond what you and I
touched on which you have. already put on the record.

Mr. Baron. Which is not to mention the names of CIA
officers who are still operating under cover?

Mr. Halley. Right, or agents who would still be viable
"that I know of.

Mr. Baron. Right.

Then lat me show you.a documént which we will mark as
Halley Exhibit No. 2.

(The documenﬁ referred

430 Farst Street, $.€., Washington, D.C. 20003

to was marked Halley
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a meeting betwsen yourseif and William llarvey involving the

that begins, "When the pills were given to Varona through

Mr. Baron. Which is an excerpt from the Inspector General's

Report of 1967 at pages 49 and 50, and I will ask you to read

the portions that I will bracket which deal with a report of

supply of arms and equipment.

{Pause) g
E 3

Mr. Halley. I have no reason to doubt this. I may have
provided this support. I do not recall sitting in a parking lot
observing --

Mr. Baron. For the record, wa are discussing the passage

Roselli, Varona requested arms and equipment needed for the
support of his end of the operation. Roselli passed the request
to Harvey. larvey, with the help of [Mr. Halley], the chief

of the JMWAVE Stagion, procured” == .

Continuing.--And then it continues to say a large s;opping
lis; of arms and equipment, which cost ébout $5,000 and were‘
supplied in a parking lot of a drive~in ;estaurant in a rented
U~Haul truck. |
| ‘Would the cost of $5,000 have been an unusual expenditure
at that time at JMWAVE Station for arms and equipment?

 Mr. Halley. WNo, $5,000 would not have been an unqgual
expenditﬁre. |

Mr. Baron. Not unusuai enouqh, in fact, for you to have

a particular memory of the event?
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Mr. Halley. No.
Now that I read over this thing, I do recall, as I told
you earlier bafore you showad ma this document soﬁething about

a rented truck and being involved with Harvey in providing him

some logistical support for an activity. I do not recall this =

specific list of equipment being-involved,- you know, so.ewhere
you got this and if I could check it against the files, if there
are any files available, I could verify whether this is correct
or not.

Mr. Bavon. Whether or not the particular list is correct,
you would say that these couple of passaqes from the IG Report
generally characterize you? involvement with Harvey in this
one incident correctly?

Mr. Halley. I would want ﬁo sharpen this up; because you
haVB one, two, two paragraphs'here. In the first paragrﬁph
there is a reference to some pills. I had nothing to do with
any pills. I have no recollection of any pills.

Mr. Baron. Let us jump then to the vefy last statement and
let me ask you {if thié confirms your own sense of your knowledge.
The report says: "Harvey says that [Halley]" -~ here I
ém using your ‘alias == *pever knew to whom deliVefy was made nor

for what purposa. (Halley] was merely called upon to furnish
support  for a headquarters operation from which he was otherwise
excluded, "

Does that generally characterize correctly your point of
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involvement with this activity?

Mr. Halley. I would say that is corract.

I want to go back to thesa other points, though, because

I want to be meticulously corract here. I do not recall the

specifics of this inventory of equipment. I do not recall,

you know, sitting in a parking loq,’surVeilling any kind of a

vehicle.: On the other hand, I do recall having been involved

with Harvey in some sort

of an effort with a U-Haul truck.

Now therefore that last sentence you have read is correct,

I knew nothing about any
to furnish support for a
was otherwise excluded.
Mr. Baron; You are
sat near the parking lot
picked up?
Mr. Halley. I have

Mr. Baron. One way

of this delivery.and I.was..called

headquarters operation from which

not denying, are you, that you may have

and surveilled the truck until it was

no recollection =--

or the other?

Mr. Halley. No, I would say that my sitting in a parked

car with Harvey survellling a parking lot is the kind of thing

‘that would have stuck in

my mind. I do not recall ever doing.

that and that is the thing that has me a little perplexed here

and I am having trouble matching this thing up with my own

memory. It would have been damned unusual for Harvey and 1 to

have sat in a parking lot, and I just do not recall that.

I do have a vague recollection of being involved with him
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in soma sort of caper involving a U;Haulvtruck.

Mr. Bafon. At that time, if Harvey had made a request of
you to supply 55,000 worth of equipment like explosives,
detonators, .30 caliber rifles, .45 caliber Handguns, radios
and boat radar, would you have supplied that equipment to Harvey

or to anyone he designated without asking him what the purpose

[

of the operation was?

Mr. Halley. Yes, I would have supplied 4t to Harvay or
to his designated representative, devending on how that person
1dentiﬁied himself to me witﬁ the equipment that he requested.
That was my chain of command and, if_he had told me that he
had wanted this material for any operational activity, I would
have ‘seen to it that it was issued to him. That is the way the
Agency functions.

Mr. Baron. Would it have been standard procédure in a
,paramilitary opeéétion to-procure equipment that would not have
been traceable to the United States as the IG Report indicates

was done in this case?

Mr. Halley. It depends. It depends on what was the
.sponsorship that was trying té be conveyed to tha paramilitary
group.

In other words, let us say there was a Veneszuelan businessH
man who may have been giving some assistance to a Cuban exile
group. If somebody had gotten in touch with that Venezuelan

businessman and he was saying I brought weapons into Florida
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‘man. ‘I do not know who he is. I asked several of my colleagues

or equipment which I will give yoﬁ, than mayb§ Qﬁdar’th;t kind of
a circumstance we wouldn't waht anything th&t would clearly
‘identify it with the U.S. governmenﬁ and then that would be the
normal thing to do. I would have .to kﬁow the sponsorship.

Mr. Barqn. This requast would not hava been extraordinary:
either, to provide ”sterile"xequipment té a contact of Harvey's?
! Mr. Halley. It would not have attracted my attention to
make it seem out of the ordinary.

Mr. Baron. Were_you awara of the presance of a CIA officer
named Jim O'Connell in Florida at that time?

Mr. Halley. No. --- = L

Mr. Bdron. Had you been aware of aay operational-
involveméﬁt that Jim O'Connell had withbanyone in' Florida. at
aﬁy-time?,

{. . Mr. Halléy.. I do not know Jim O'Connell. I have seen
references to Jim O°'Connell in 3ack Anderson's columns and
things like that.since I have béen reading the Press, but I.
do not Xnow.Jim O'Connell. If he walked into this room, -I - -

wouldnot recognize him bgcause I do not think I ever met tha

when I first saw his name appear in the Press who it was, and
nobody could describe him in a Qay that would enable me to
remember ever having seenAdr met the man.

Mr. Baron. Had you heard of the man in connection with

operations agiainst Cuba --
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Mr. Hallsy. I had not.

Mr. Baron. -~ before reading it in the nswspapers
recently?

Mr. Hailey. Befor; reading in the newspapers and I do ﬁot
know what year I first read this, becdusas somewhere in the back
of my mind is a Jack Anderson qgluﬁn -

Mr. Baron. And a Drew Pearson column before that.

Mr. Halley. == a couple of years ago in which it was
obvious that this was obtained from a military assignee to the
Agency named Brad ' something -=- I cannot think of his name
right now -- and that he was the source of that information. 1
think somewhere in one of those articles, his name had
'appéared several ym=zars ago. I frankly do not know who the quy
is. | |
| Mr. Daron. At any point.in your operationéi relationship
with William Harvey in connectipn with Cuban affairs, did you
suspect that an assassination operation was being run out of
Task Force W-'against Fidel Castro?

Mr. Halley. NE.

Mr. Baron. I would like to run down a list bf the names
of soma people who ware inVOIVed in one way or the other with
an assassination operation that was being run outlof Task Force
W, and I will reprasent to you that there was indeed an
assassination effort or a series of efforts run out of Task

Force W beginning --. and out of the CIA -~ baginning in October
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of 1960 involving connasctions batwsen CIA officials and people
who have been characterized as members of the Mafia, of the

gambling Syndicate who had interests in Havana and which involved
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the passage of poison pills to.people inside Cuba purportedly
for usa againét Castro in the restaurant that he frequented.
And this plot by William Harvey's own admission was directed
by Harvey during iarvey's tenure as €h¢ Chief of Task Force W.
Mr.rnalley. I take due note of what you are saying. I
have Ao knowledge of that. I will be glad to comment.on any
of 'thé names. My commenting on names is in no way to reflect
any knowledge on my part of this particular‘activiﬁy, because

I have no knowledge of it.

<

o
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&
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Mr. Baron. You have already -stated that you have no

N
‘wawbD

knowledge of any assassination effort involving polson pills?

Mr. Halley. Yes.

Mr. Baron. Did you ever hear of any assaﬁsination-schemes
which may or may not have been put into effect involving
exploding sea shells that Castro might pick up by scuba diving?

Mr. Halley. No, I do not recall any exploding sea éhells
"while Castro was scuba diviné, but the problem of Castro being
an avid scuba diver is well~known't§ me. As I recall, somswhere
in this thing there was a refugee group or Cuban exile group
or somebody at one timé in this whole activity who had focused

on the quastion of whether Fidel Castro was vulnerable at the

410 Farst Street, S.E., Wathington, D.C. 20003

time that he was scuba diving. T have heard that discussed but
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frankly I do not remember in what forum, aﬁd your'féference to
the scuba diving has triggered that responsa. Nothing about

exploding sea shalls.

Mr. Baron. You do not recall ever hearing Desmond

FitzGerald mention that subject or hearing that Désmond

FitzGerald was involved in exploriqg that possibility, planting
an exploding sea shell? | |

Mr., Halley. The exploding sea shell is enough of an off-
beat kind of thing that I think I would have recalled it. I
don't recall it.

| I do reqall Castro's séuba diving, and that representing
a vulnerability and somuwhere in the recesses of my memory,
that does strike a bell with me that some axils Qroup, somebody
was talkiﬁg about Fidel Castro being vulnerable while he was
scuba diving.

Mr. Baron. Did you'ever hear of a plan to preseant éastro
with a skin~diving suit in which bacteria injurious to his health
would have been cultured; bacteria that would have produced
tuberculosis and would have produced a dreadful disease?

Mr. ﬂalley. I have never heard of any bacﬁeria approach
to the problem of dealing with Fidel Castro.

I do want t§ come back to this that I do recall something
about scuba diving, you know, on the rangs of Fidel being
vulnerable at the time he was scuha diving, but I do noﬁ recall

exploding sza& shells or bacteria.
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Mr. Baron. Let us turn then to tha 1list of néma ;-

Mr. Halley. Wait a minute. Just let ma make a note to
myself.

(Pause)

Mr. Baron. .Do you h&ve any knowledge, acquired directly
or indirectly, of any involvement.of John Roselli in Cuban
operations?

Mr. Halley. Other than reading the papers --

Mr. Baron. <Other than what you read racently in the papers
did you acquire any knowledge during vour period as Chief of
Station at JMWAVE of John Roselli's involvement in Cuban
operations? ‘

CMr., Qalley. No.. I had the impression from Harvey going

off that he was meeting with somebody, and at one point in time

I came to the impression that he was meeting a guy by the name

of John. Who John was, ‘I had no idea. We were involved in an
attempt to try to find two Soviets at one point who were of
interest. The fellow who provided the lead to thét had bheen

a member of one of ths casinos in Cuba at some time.

Mr. Baron. Do yeu remamber who that was?

Mr. Halley. No, I do not. I do not remeﬁbér the man's
name. It may come to me. You are askinq me things that
happened, you know, in 1962; As I have told you, I have baen
in a lot of places.

Anyway, when we put in a request for a trace on the source
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of this lead, I was'eufprised with the speed with which we got
a response back on this man and “he details run down that we

got on him in terms of who he was and where he worked and so
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forth, and I think I concluded at that time that somebody knew
this fallow very well and somewhere in the whole labrynth, either
Justice or we or somebody had. access to somebody who could give
us & great deal of insight into éeopla who had been invqlved
with the gambling establishment in Cuba.

Those are the only two thinqgs that I can say té you that
I knew at the time. Obviously I haves since re&d the papers and
I have put together in my own mind by deduction thét the John
that I was aware of that Harvey was in touch with ﬁust be John
Roselli, but f cannot provide to you =-~

Mr. Baron. Would this.person’'with contacts with gambling
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interests in Havana have been Santos Trafficante?
Mr. Haliey. I would have no way of knowing. I know who
Santos Trafficante is.
Mr. Baron. How do you know this?
Mr. Halley. This is like asking me whether I knew wﬁere
*7th Street is in downtown Miami. Santds Trafficante is a name
that constantly was discussed among Cuban exiles and he was a
well-known fiqure. You could not possibly be involved -~
Mr. Baron. Did you know of any involveﬁent that he had
in Cuban operations that were connected in any way to the CIA?

Mr, Hélley. None that I krow of. To the hest of my
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recollection when I was in Miami, Santos Trafficants was in the

Tampa area and that is my recollaction of it at the time.

I also thinkvthat there was some large scandal, when I was
in Miami, that was played up iﬁ the Press. I fofget, some
Federal agent who was sémehow involved with the Mafia and with
the Syndicate and there was some‘iinkage in tha Press between
Santos Trafficante, Cubans and the F;deral agent;, .but I do not
remember the detalls of it.

Mr. Baron. ¢ The Federal agent was not a CIA employee?

Mr..ualley. No, he was not. My recolluaction is he wag
Narcotics or something. .o "'?

Mr. Baron. You would "maks the same statement about John
Roselll that you had no knowledge of his connection with any
CIA spdnsored operation against the Cuban government or against
Castro personaily?

Mr. Halley. At the time that I was there -~ you know, I
want to caution you that I have read the Press. If I have
trouble sorting this out, I want YOu to understand that --

Mr. Baron. I understand that clearly.

Mr. Halley. =~- that this ig a dilemma for me. Obviously
I told you I made my own deduction that John, the bne that
Harvey was in touch with, must have turned out in. the éontext of
20715 hindsight to be John Roselli. At the time, I did not
know that.

Mr. Baron. What about Robert Maheu? Did you have any
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connected in any way with those efforts against Castro personally’

knowledge that he was involved with Cuban oparations affiliated

with the CIA?

Mr. Halley. No.

Again, at the time I had no knowledge of Robert Maheu. I
have since read about Robert Maheu in the Press, allegat10n$>
and so forth. The name is familiar to .me now.

Mr, Baron. The same question for Sam Giancana.

C Mr. Haiiey. Again, I'say in answer that at the time that
I wa$ involved in '62 and *65 I d;d not know anything about
Sam Giancana. I have since read in the Press about him.
Therefore, the name is familiar to me today.

Mr. Baron. Did you know at that time that Sheffield

Edwards, who was then Director of the Office of Security, was

or‘against the Castro governmént?
Mr. Halley; At that time, Shef Edwards was known to me

as Director of Secﬁrity. That is ali. I had no knowledge of
his involvement in any»activi;y against Fidel Castro in a
perscnal sense.

| Shef Edwards did help Sécurity Officers assigned to my
staff in Miami. Therefore I would pefiodically go to him about
the performance of his officers who were on my gtaff. So'durinq
the time that I was involved in Cuban affairs, yes, I did see-

him, yes, I did talk to him about Cuban affairs in Miami, the

performance of his officers on my staff, but nothing about anythi
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that he might be doing, you know, against Fidel C#stro.

Mr. Baron. I will repfesent to you that we have tastimony
from Edwards and from..Jiﬁ{OEConnell who was an officer working
in the Office of Security undar Edwards that they were involved
in the early stages of an assassination plot against Castro
which was run out of the Office Q€ Security and later transferred
to the DDP. But you are saying that you had no knowledge of
any such operation at that time?

Mr. Halley. I had no knowledge. As I told you before, I
did not even know Jim 0'Connell.

Mr. Baron. Do you know a man by the name bf Juan Orta?

Mr. Halley. Thag nama is faﬁiliar to me. It is a ﬁame
that has appea;ed, you know, across my scope. I cannot tell
vou why I am familiar with it. I would have to have a trace
run, .you know, and loock at‘the rgsults of the trace. But the
name Juan Orta is known to me. That does ring a passive bell
in my memory.

Mr. Baron. Do you remember William Harvey ﬁaving any
direct contact with Juan Orta?

Mr. Halley. No, I do not.

Mr. Baron. You do not have any specific recollection of.
Juan.Orta's point of involVement in operations against Castro?

.Mr. Halley. Juan Orta, no. It is a name I am familiar

with. I think you will find, you know, that there are a number

of names -- you asked me to look at that other thing -- a number
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of names.that do ringﬂbﬁiis‘ﬁiéﬁime.‘ I r?aliy ;ould‘hava to
have back-up ﬁaterial to clarify why they ring a bell. This is
one that happens to ring a bell with ma, but I have no way of
linking it to anything, and certainly I do not link it in any
way in my memory to Mr. Harvey.

Mr. Baron. Do you remember ever hearing of a Cuban contact

4 .
-«

of William Harvey's who went by the name of Maceo?

Mr. Halley. No, I do not.

Mr. Baron. He also used the name of-Garcia Gomez -and "

Godoy:

Mr. Halley. The only name that rings any bell with me
in Cuban contacts is Arturo Godoy. 1Is this the‘same'man?

ﬁr. Baron. Ws do not have the first name of that alias.

In what connection had you heard of Arturo Godoy? |

Mr. Halley. _My racollection is I'vé known Arturo Godby
is that he was the fellow who waé active in the Cuban immigre
community in Miami. That is all I can tell you at this point.
I would have to go back. |

Mr. Baron. You do not remember what group he was connected

Mr. Halley. ©No, I do not. But it was a name that
obviously, you know, frequently referred to in'reports. “You
know at one time we did monitor the Cuban commﬁnity as to what
was going on in terms of these various groups and what they

had been doing. For some reason, Arturo'Godoy rings a bell with
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me. As I recall, ha th‘éome'aort of an activihtnin somsa

Cuban exile grdup; To give vou a definitive answer, vou know, I

would have to get the nams, trace him, ‘hdve.a.run'bn:this ifellow
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and try to put it togeéher in some kind of context, but that is
the only Godoy that rings any bells with ma.

Certainly in my relahionshigswith Harvey, this has no
maaning to me. Godoy and Harvey just do not ring any bells.

Mr. Baron. Onas more namae that wa szlready discussed, that

is Tony Varona.

Mr. Halley. Yes.

Mr. Baron. You sald that you did know Tony Varona?

Mr. Halley. I know of Tony Varona,<that hs Qas leader of
the consejo, tha revolutionary counsel that had been set up to
sort of administer the Bay of Pigs operation. In the post
Bay of Pigs era, Nua Cardona and Tony Varona wers people who
still appeared on tha exile sc?ne and were prominent. We had
some dzalings with Nua Cardona, officers in the Station had
dealings with Nua Cardona and Tony. Varona to pay off, you know,
injuries to peopoe who had been suffered during the Bay of Pigs,
"things like that, widows and so on. I kaow who he is and so
forth, the name is very familiar to me. I never perscnally met
with Tony Varona.

Mr. Baron. Were you aware that William Harvey had an

independent line of communication with Tony Varona?

210 Furst Street, 5.€., Washington, ©.C. 20003

Mr. Halley. No, I am not.
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quon.'.wQuld it surprise you if that wera tﬁe casa?
Halley. The Tony Varona thing would Surprise ma-,
I think I would not -~ I would bea surprised, yes.
Mr. Baron. Why 1s that?
Mr. Halley. Well, because here is a case whére the guy
was a prominent exile figure,.pssentially residing in Miami, ;nd
I knew of no contacts or had “no reasons to éuspect any contacts

with this kind of an exile fiqure, though once it specifically

appeared, I was awzre of and it was discussed. This was done

under FitzGerald's stewardship with the Task Force. I was
aware of that. I would be surprised if somwone was in touch
with Tony Varona and I did not know about it. If you told me
that is what happsned, that is what Harvey has testified to,
I accept that. I am surprised by it.

Mr. Baron. What was the nature of the CIA relationship

to Artime?

Mr. Halley. Well, the Miami Station had no direct relation}

ship with him. . As t9 the nature of the broject, you know Artime
ran’'from the ‘Agency, from other people who actually worked with
‘him oan A first time basis.
Mr. Baron. Were you awara of a project called AMLASH;
Mr. Hlalley. Let‘me make sure we are talking about the same
thing.

Mr. Baron. Off the record.

{(Discussion off the record.)
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Mr. Baron. We have just gone off the racord to straighteﬁ-

®

out the fact thﬁt Wa are both talking about the same Cuban’ high

military officer who was known to the CIA by the cryptonym of

AMLASH.

Correct me if I am wrong, Mr. Halley, that you and. I agree
that we are referring to the same person that we have identified
off the record?

Mr. Halley. Yes, we havae,

Mr. Baron. Wera you awara of contacts betwesn AMLASH-1,
as he was known, and Artiﬁe?

Mr, Hélley."I think - at the time that this was going on, I
do not know whether I was.or I was not -- I was aware that the
CIA was in touch with AMLASH. |

,/
Mr. Baron. Did you deal directly with the case offlcers

who ran AMLASH? .

Mr. Halley. I did not. My racollection of this AMLASH
case_ié as follows. -At:some point in time; I-had.a conversation
with Desmond FitzGerald in Washington during one of my -periodic
vigits to Wasﬁinqton,from Miami, We discussed at thgt meeting
‘the nature of our approach to the military establishment in
éubq. In the context of that conversation, Mr. FitzGerald asked
me 1f I thought whether it would be a good idea for him to meet
one of these Cuban military personalitiés, and he subsequently

identified to me the personality he was talking about was

AMLASH-1.
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My advica to him was that it would probably not be a good
idea for him to meet him, and tha only thing that I could see
coming out of that kind of a contact would be that he, Mf.
FitzGerald, would get a persona1 feel for what makes Some of
these paople tick, in human terms, and that thae probably was
too high a price to pay for tha prospect if anything went wrong,
an individual as prominent in Washington 43, both within the
Agency and'thelsocial world in Wﬁshinqton, would be exposed iﬁ
the Press. That would create a flap that I thought was not
worth vhat would be gained from that meeting.

Mr. Baron. Would this have been in the fall of 19637

Mr. Halley. I have no recollaction of the time.

Subsequent to that, Mr. FitzGerald told me that he had
indeed met him and that he had had an interesting conversation
with him. I subsequently recall that this gentleman was met
in Spain at some point in time =~

M;. Béron. This gentleman béinq AMLASH=-17?

Mr. Halley. This gentleman, being AMLASH~1, was met in

Spain. I also recall after having left the Cuban activity that

'I read a Prass article showing that he had bsen apprehended

and I remember reading the publicity of that particular
actiVity. It is also my recollection that we put in & cache
for him.

That is about‘the sum and substance éf it.

Mr. Baron. Do you recall what the purpose of that cache
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was? Was it a cache of arms?

Mr. Halley.- It was & cache. I think that yoﬁ could ‘-
go~tothe record to astablish what was in the cache. I do not
recall specifically what the material was that was in the
cache. l

Mr. Baron. At the point that you were having these

-
-~

convarsations with Desmond FitzGerald, though, in the first
instance the prospect of his contact directly with AMLASH-1,

in the second instance his reaction to his contact with AMLASH-1
do you recall FitzGerald mentioning to you the fact that

AMLASH had requested assurances that'high ‘6fficials of the U.S.
government would stand behind him if he undertook operationé on
Abehalf of the CIA?

Mr, Halley. I do not recall this at the time.

You know, I also want to say, as you probably know from
the recora, I wagblater Chief of the WH Division ffom 1972 to
1973, and I did read some of the files. I am familiar with
the case. But at the time ~-- I am trying to bas schizophrenic,
you know, to put this in the time sequence in which we are
- talking about. My recollection of that is that I did not know
that. |

Mr. Baron. It would then be your testimony that Mr.
FitzGerald ﬁever broached with you the subject of making a
reprc5¢ntation'to AMLASH-1 that Robart'Kennedy or other high

officials of the U.S. government would stand behind him?
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Mr. Halley. I do not racall that kind of a convérsation
taking place with FitzGerald in this timeframe that we are

talking about.
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Mr. Baron. Do you recall any such conversation at any
point?

Mr. nalley. No, I do not, in the timeframe that wa are
talking ahout. 4

Mr. Baron. When I say at any point, I mean at any poiﬁt.
sincg'1962.

Mr. Halley. Well, you know, in the pariod 1972-73, I did
look at .some of;the-files, I did reaﬁ some of the flles. I am

familiar that such conversations took place and that there

PAUL
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were a series of msetings. You know, I know who the case
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officer was and so forth.

Mr. Baron. You never discussed the subject directly with
FitzGerald?

Mr. lalley. With FitzGerald, no. I can only say that my
knowledge of that is secondhand frém having subsequently read
the files. .

Mr. Baron. Was it your'impression at that time that one
of the objectives of the contact Qith AMLASH-1 was the assassinal
tion of Fidel Castro or other high Cuban leaders?

Mr, Halley. No. I never had £he impression that assassinar

tion was a thrust of the activity. In othser words, we were

410 Farst Steeet, 5.€,, Washington, D.C, 20003

working across-the-board, both inlthe context that Desmond
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FitzGerald and his staff Qere wbrking.on what I was doing in
Miami to try to establish contacts with the Cuban military.

In other words, we saw this as a multi-facetad approach, First,

we wanted penetrations of the Cuban military so that we could

collect intelligence. What were their strangths, weaknessas,
what was their mood, where were th}ngs going? Secondly, we
wanted from thesg sources operational intelligence. Who -~ in
other words, who in these groups were dissatisfied as Fidel
consolidated. Who could.provida leadership for a counter-
movement against Fidel?

We were looking for people, once wé had identified them,
to see if we could establish contacts with any of these leaders
80 we could see whether there was a basis for working toward
an errthrow of the Castro government. ’You‘know, thosa were
the basic steps.

Now as you got down to talking about how you overthrow -
Castfo, obviously the question comes in of how Hoes a'group who
wants to run a coup or take power take powér, and obviously
one of the things that has to be looked at is where does the

I3

‘existing leadership going to be during this event, who has
control of the various units. So ocur discussions were all in
that context.

Mr. Baron. Would it have surpriéed you or would it

surprise you now to learn that at least part of the contact

with AMLASH would have involved planning for an assassination
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attempt against Céétro.

Mr. Halley. I-certainiy was not aware of that at the
time, as I recall from, you know, looking at the files in the
'72-'73 period, saeeing anf evidence of that in the file at the
time.

Mr. Baron. There are fourteen folders in the AMLASH file.
Did you read all of those files?

Mr. Halley. ©No, I did not.

Mr. Baron. How did you gathér your impression that that
was in the AMLASH files?

Mr. Halley. I think I may have read one or two volumes

of whatever my question was at the time, because these cases

keep coming up. You know, there must have been soma inquiry

‘at the time that necessitated my looking at the folder or
discussing it with my staff and so on.

Mr. Baron. As far as you knew, what was the.objective of
thurcontact with Artime?

Mr. Halley. You mean the CIA contact with Artime?

Mr. Baron. Yes, | ’

Mr. Halley. As a concept, the Ahrtime thing was looked at
as another track, an approach to the overall Cuban problem to
see if they could sort of do it on their own. If they could
simély be given, you know, X number of dollars, some equipment,

some guidance, and give them an opportunity ¢to find a Cuban

solution to what was a Cuban problem. That was also, you know,
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and if you hava~not, you ahould'éalk'tébﬁﬁa peopla wﬁd ran the

Artimes operation, when this was set up, I think I partiéipated
in giving Artime some tutorial training for a coupla of weeks
when this operation was first establighed in ordaer to familiarize
him with some of the problems of trying to manage a’iarge.
operation against Cuba bacausg‘he had been out of things for a
couplé of years.

Mr. Baron. Were you awars that he had been supplied a
weapon which we already gq:eed could be characterlized as an
assagssination weapon?

Mr. Halley. You say "we." You and I?

Mr. Baron. Yes.

- Mr. Halley. Which weapon was that?

Mr. Baron. A high-powaered rifle with long-range and low
muzzle velocity. |

Mr. Halléy. I ém aware of the fact of this project that
Artime was involved in that he got a number of weapons; any
number of which could have.been used for sniper type Activities.
I am aware of the fact that he had a base in Niearaqua to
‘haveactivities, so I would find it hard to single out a weapon.
My recollection of that that he was given a large number of
weapons.

Mr. Baron. Was one of Artime's objectiQes to have been

to assassinate Fidel Castro?

Mr., Halley. Not that I am aware of.
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Mr. Baron. Did you ever hear any discussion to the
effect that the Agency was attempting to achieve through Artime
indirectly. what they did not want to achiave directly in a
fashion that would be agtributed to the CIA, namely the
assassination of Castro?

Mr. Halley. I think that-you have tied two issues‘together
there and I do not think I can answer the question that way.

I would like to separate the question into two pafts.

Mr. Baron. Go éhead.

Mr. Halley. The‘firsé part, as I mentioned to you earlier
the CIA did establish a. relationship with Artime and he was
given funds and other support to run his approach to solving
the Cuban problem. He was one of two such activities that were
run at the time. And therefore I think that your statement is

correct that perhaps he was set up so that there could be no

direct attribution in his activities to the United States,

because hs set up a base in Nicaraqua, and the story as I recall

it was put out that he was receiving assistance from the

' Nicaraguan government, and therefore there was a part of the

‘whole cover story, if you will, for him.

So, yés, there was an attempt to set him up as a parallel
track or a separate track. That does th follow from_that, in
my perspective, that was geared towards an assassination
operation, because that was a fantastically large operation

involving lots of people, you know, with substantial amounts of
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money. I was oppﬁsed to ié at the tima, And Qﬁce-iﬁ Q;s aét
up, and I did whﬁt I was supposed to do,.which was‘to train
Artime and céntribute to his training, I then did not pay an
awful lot of attention to the thing except what I picked up,
you know, over the years, and again in the *72-'73 period,

‘and talked to officers who had, you know, more intimate knowledge

v
L3

of it and got an appraisal of it as to what they thought had
occurred. | '

Mr. Baron. Had you heard at any point that Artiﬁe was
supplied weapons for the specific purpose of assassinating
Castro? | |

Mr. Halley. WNo, not for the épecific purpose of assassina-
ting Castro.

Mr. Barpn. Was‘it your general impression that AMLASH-1
was & reliable agent?

Mr. Halley. .I really do not know that much about him,
you know. This was an operation that was run at that time out
of Washington and, you know, my knowledge was és I described it
to you, the conQersations with FitzGerald, Madrid, newspaper
.articles, so forth, in that particular timeframe.

Mr. Baron. Did the CIA to your knowledge use any gambling
Syndicate contacts inside Cuba or people outgide Cuba who wefe
conneéted to gambling interests inside Cuba for any operational
purpose including‘the intelliqgence gathering?

Mr. Halley. The only casé that I recall is this case that
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I mentioned to you earlier when we wera in touch with &n
individual whose name I cannot remember who had béen involved
with one of the gambling houses in Cuba who came to us ‘with
leads to Soviets from a missile site who wanted to defact.
That is the only case that I know of. I cannot think of ‘the
man's name. I can give you a physical description of him, and
so forth. I honestly cannot think o; his name.

‘Mr. Baron. You are not aware of any other use of people
with gambling interests in Cuba for intelliqénca gathering?

Mr. Halley. ‘Not that I am aware of. If you have something
specific that you want tp pursue, if you can qgive me some otherr
clue than that, I jﬁst do no%t, out of my past memory, I simply
do not recall any other case but that one.

Mr. Baron. Are you-aware of any contact between the CIA
and Meyer Lansky?

Mr. Halley. ©No, I am not aware of any contact between the
CIA and Meyer Lansky.

Mr. Baron. Was Howard Hunt connected with any Cuban
operations during the period of your tenure at JMWAVE Station?

Mr. Halley. Howard Hunt was involved in the Bay of Pigs
Operation. After the Bay of Pigs Operation wss over, he did not
participate in the Cuban activities that I was aware.of. You
may know something that I do not.know, bacause, you know, ybu
have asked me a couple of questions here of things that I am

not aware of. You may know something -that 1 do not, but
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certainly he did not comé across my horizon at the.time that I

was in Miami.

Mr. Baron. Have you ever heard the phrase Executive

Pnone {Area 202) 344-6000 .

Action?
Mr. Halley. Yes.

Mr. Baron. What does that signify to you?

-
'S

Mr. Halley. Well, Executive Action i{s some sort of a
euphemism -- to eliminate somebody, I guess is how it appears
in the popular jargon. | |

Mr. Baron. Did you hear it in the Agency?

Mr. Halley. ©No, I think that this is a term that has been

bandied about in the Press that has come about in the Press to

®

ba synonymous with killing somebody or something like that.
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Mr. Baron. It is not, as far as you know, a euphemism in
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common usage within the Agency?

Mr. Halley. N&.

‘Mr. Baron. Haa you ever heara of the ZRRIFLE Project run
by William Harvey?

Mr. Halley. WNo, I do not know what it is.

Mr. Baron. Have you ever heard of --

Mr. Halley. I want_to maks sure here that I am accurate,
you know. You are asking me ZRFIFLE. That is a cryptonym for
somethinqﬁ

Mr. Baron. Let me explain further.

Mf. Halley. I want to sort of say, in the last thirteen
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years I have sieen litarally --
(Discussion off the record.)

Mr. Halley. Let me go back. You asked me about ZRRIFLE.

Phione {Aras 202} 544-6000

This is one of a thousand or hundreds of cryptonyms. Eveiry day
I read, you know, hundreds of pages of traffic, so when you ask

me do I know what ZRRIFLE is, I must answer you off the top of

my head no. I have tried to be helpful. I have asked you

several times if you could give me a steering tip or show me
what direction you are going, I might be able to try to comment
on it, but ZRRIFLE as such means nothing to me. You really
could not expect that it would, given the thousands of these

things that come across my dask.

™

“

Mr. Baron. That is absolutely understandable. I want to

D

a!

try to see what happens in the way of getting an unrefreshed

‘wakD a'PAUL"

0

raecollection from»you, ﬁhen I will go back over these two,
especially the next one, QJWIN. Do you recall a CIA asset who
went by the cryptonym QJWIN?

Mr. Halley. No, I do not. Kriowing the system, and so
forth, normally it would have something to do with Spein. It
"does not ring any b=zlls with me. That is gll I can give you,
a sort of Pavlovian rasponse. You flash OJWIN on the screen,
I am telling you now I do not know, but it‘probably_has
something to do with Spain.

Nr L Barén. Wsre you aware that a project involving the

develooment of a capability of carrying on assassination was

310 Furst Street, S.E., Wartungton, D.C. 20003
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run by William Harvey?

Mr. Halley. To de&élop the capability to carry on tha

assassination?

Mr. Barnon. Yas,
Mr. Halley. No. I have no knowledgae of Harvey being

focused on a project or-given the capability of carrying one

LS

out.

Mr. Baron. Harvey has testified, as has Richard Bissell,
I will represent to you, that instruction was given by Bissell
to Harvey to set up, to develop such a capability in early 1961
and that Harvey took steps to develép such a capability in
coordination with an asset in New York named QJWIN and I think
that period of greatest activity was in 1962 and WIN was
involved in spotting potential assets among the criminal under-
world in Europsa ang might be used for any.number of dirty
deeds. | |

Mr. diGenova. It should bé emphasized that the Executive
Action Plan that you are referring to has had as its goal the

incapacitation of foreign leadars, one possibility of

;incapacitation being the ultimate weapon, assassination. It

was just not assassination. It was a spectrum of activities
that could be used to incapacitate a foreign leader anywhere
from illness, chemical warfare, and then including death.

Correct me if I am wrong, but it was not just assassination.

Mr. Baron. Does that ring any bells?
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Mr. Halley. ©No, 1t does not.

Mr.‘Baron. Do you havs any recollectlon that the_ZRRIFLR
Project involving the development of an' Executive Action”
capabilit; would have been tied in in any way to an operation
against Cuba?

Mr. Halley. No, that does ngt ring any bells, none what-
soever.

Mr. Baron. I would like to introduce as Halley Exhibit
3 an article from Harper's Magazine entitled “The Kennedy
Vcndetta,"‘subtitled "How the CIA Waged a Silent War Against
Cuba," written by Taylor Branch and George Crile III.

Let me show you this article and let me ask you whether
you have read it?

Mr. Halley. Yes, I have read the article.

(The document referred
to was marked lalley
Exhibhit No; 3 for

identification.)

TOP SECRET

age




Mr. Baron. Let us plck out some speacifics and discuss
them briefly here.

Near the beginning of this article, it mentions that JMWAVE

Prione {Ares 202} 584-6000

Station operated within an annual budget of well in excess of
$50 million.

Would that be accurate to you?

Mr. Halley. .I do not recall whether that is an accurate

figure. We would havé to go back to the records. You know, as

I explained to you earlier, the start of the operation taking

place in March and escalatiéd up to a high’pointiand.then
dropped off. In the budgetary éycle, we are dealing with a
mass of‘fiqures, and I would not want to give you an inaccurate
answer. That is something that could be researched ~-- we have
the files -~ rather than speculate for youon the buildup and
reduétion in the operation. I do not feel that is uvs=fuly

Mr. Baron. As a ballpark figuré, would you be able to

place the annual budget of the Station in the neighborhood
of tens of milliOng of dollars?

Mr. Halley. No, I would not, pecause of this transition,
“you know, period, the costs werz very high in the beginning to
get a start-up operation, brought to a certain peak, and then
tapered off and starting to be peeled back. I would not want

to draw a figure of --

Mr. diGenova. What would the start-up cost?

310 Fust Street, 5.E.. Wathington, D.C., 20003

. Mr. Halley. In terms of what theyvinvolved or dollars?
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Mr. diGenova. Dollars.
Mr. Halley. I have no recollection of the dollars.

Mr. Baron. Would you say that $50 million would be in the

Prong (Ares 202) 544-6000

;ight ballpark for your activities at the peak?

Mr. Halley. I just have no recollection of the dollar
figure. You might want.to get that figure when you can ratrieve
it in the files. It is available.

Mr. Baron. Ware the operations of JMWAVE‘coordinated with
other Latin American CIA Station's, as the article indicates .
here?

Mr. Halley. I think my recollection of that phase is that

Cuban‘aétivities with other Latin American stations wers

coordinated with JMWAVE.

.
C
-
&
C

hey
WARD & PAUL

Mr. Baron. Coordinated with JMWAVE?

3

Halley. With JMWAVE.

i ‘)

7
.

Baron. Who had the central coordinating responsibility?

Halley. Washington.

Baron.. Was that delegated by Washirgton to you?

Halley. No. Essentially Washington had the overall
‘cdordinating respoﬁsibility, but that neseds some elaboratioﬁ.
Let me say that we would become awaré in our §ctivities in
Miami that a number of interesting people had cohe in on a
flight to Mexico City. We would send a cable ddwn to Msxicé

City with an information copy to Washington,outlininq who we

4310 First Street, S.E., Wastungton, D.C. 20003

Were interested in, and I would probably ssnd somebody down to
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Mexico to look at the particular Cuban or tha operational

‘

opportunity in conjunction .with the Station Chief in Mexico

City. So we were in some cases a2 clearinghouse.

Phone {Ares 202} 1_544—6000

The final coordination authority restad in Washington.

will say that if Miami wanted to.do something and for local
political reasons in Mexico thd Mexican Station Chief did not

want to do it, that would be_adjudicated, not by Miami, but by

Washington.

Mr. Baron. Let me quote you a passage here and see if it
comports with 6ur discussions earlier of special arrangements
you may have, the JMWAVE Station may have had, with law enforce-
ment authoriﬁies in Florida.

The article says: "All the boat missions to Cuba were techH

SN

nically illegal under the Neutrality Act, the Maritime Laws,

g
2
<
a
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and Immigtation statutes, so that the Station had to work out
special acrangements with Customs, Immiqration and the Coast
Guard.”

Is that gene;ally accurate?»

Mr. Halley. I think, as I described to you before, there
"was coordination with the Coast Guard in terms of vessel
departures. The other is Immiqgration?

Mr. Baron. Customs, Immigration and Coast Guard.

Mr. Halley. Immigration, there would not have been
coordination on a particular, you know,.boat dispatch. On the

other hand, let's say if a mission aborted for some reason and-

410 Furst Siceet, S.€., Washunglon, O.C. 20003
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a small boat‘could'ﬁgt f&covér its poéition and gest back to the
mather ship to be pickaed up and it was- adrife or came in to one
of the islands or came in to tha Florida coast anywhere and was
picked up and picked up by Immigration'inspéctors, then they
would ask to have their case referred to a particular individual
It may have baen a code number, a color code, it may have been
phrase. But then Immigration would get in touch with us and say

we have this group, here is what they say, what is your interest

in this particular group, and then that would ba adjudicated

at that point.

Now the third group was Customs. Customs did hava a
number of patrols and at times when boat loadinas were conducted
off the Florida Keys in particular, those were coordinated with
the Coast Guard so they would not be expending their manpowear
to run down groups that were extricating with us, in fact the
Agency was doing.

Mr. Baron. fThe article continues to say: "It was illegal
for agents to travel around with machina guns and plastic

explosives in the cars, as they often did. The Station had to

establish liaison with seventeep police jurisdictions along

the Florida coast and into the Keys. The result was that

any agent who was arrested for anything from drunken driving to

illegal possession of ‘firearms would be quickly released

Is that accuratu’

Mr. Halley. I commented on that befora, and we are on the
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‘street in Miami who happened to have a Saturday night Special

TOP'SECRET i/

record on that as saying that wa dia ﬁot'drivé ;féund, ﬁhéra
wers-no vehicles moving, manned by thess Cubans with arms and
weapons on them.

In other words, you ara coming back to the same point,
becauss aé-Ivexplained to you, the weapons were only given to
them on the vessel and taken back from them when they céme back
from a mission, so that the statemégt is not actually correct.

Mr. Béron. What about the end of that passage wheare théy
say that the result, and I understand that you would disegree
as Qo whether it was a result of this kind of a practice which
you say was not carried on at all.--

Mr. Halley. It was not.

Mr. Baron. Did a situation exlst where any agent who was
arrested for anything from drunkén driving to illegal possession

of firearms would be quickly r=leased.

Mr. Halley. I have to go back and divide your question
into two parts. There were no firearms --
Mr. Baron. I am not saying firearms supplied to them by

the CIA for a CIA mission or any agent travelling down the

in his car or who happened to be drunk while driving. Would

such a parson be released right away or once the CIA connzction

surfaced?
Mr. Halley. My answer to t¢hat is no. In other words, if

he had a Saturday Might Special and was picked up by the police

TOP SECRET
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and detained, and if he then asked to be in contact with us,
the case would be looked at at that particular point and if he
.had a Saturday Night Special, Qou know; -there would not be any
intervention on his behalf because it had nothing to do with
his task on the behalf of CIA. |

I did mention to you earlier wye had training camps in vario
parts of the State. If somebody came out of the training camp
and did get drunk and was picked up and did not speak English
or something and the police jurisdictions did have a Qay of
getting in touch with us and we might intervene on a case of
disorderly conduct. | |

Mr. diGenova. How was that established, the relationship of
liaison with these jurisdictions. Had it been set up with
JMWAVE directly through Washington and down through the FBI?
How had that been done?

Mr. Halley. It varied. When we started expanding the
operation, you know, there had alrsady been a Station there
and there also were two security units in the greater Miami
area. In some cases the existing contacts at the Station were
‘expanded, thz same with Dade County. In other cases, the
sacurity of personnel who had established contact with other

jurisdictions were used to effect the introduction. In some

cases, we had our security people who were on my staff go out

to these jurisdictions and identify themselves simply with a

badge and a name and discuss the kinds of things that they were

TOP SECRET
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.about.

~with a submachine gun, as for example.

interested in so that théré would not be a cross:6f proBlems
with these jurisdictions and thereforg a liaison was openad on
that basis, a multiplicity of approaches.

Mr. Baron. The articls discusses the fact that regular
commando raids were run out of JMWAVE Station to the shore of
Cuba, and that thosé commandog-were equipped with. all kinds of
explosives and armaments.

Is that generally a fair statement, that we were running on
a regular basis commando raids to Cuba?

Mr. Halley. Yes. There were a series of commando raids
run ffom the Miami Station against targets in Cuba.

Mr. Baron. Were assassination weapons, that is, high-powergd
rifles wiﬁh low muzzle vealocity and telescopic sights, supplied
to those commando teams as a matter of course?

Mr. Halley. . No, they were not. For most of those
commando teams, you were looking for a different kind of a
weapon. You are looking for a weapon with a high range of fire
power over a short distancevto deal Qith an emergency situation

rather than the kind of, you know, weapon that we are talking
In other words, you would find that type of a group armed

Mr. Baron. If an assassination weapon as we have
dascribed it was supplied to a commando team, they would have

to have a specific purpose in mind for its use?

TOP SECRET
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Mr. Halley. Yes.

Aléo, again, all of these weapons wara controlled, the
weapdns +hat were issged at the time of the mission on the
mother ship and picked up on the team's return to the hother
ship, so there was accountabilitylfor the weapons.

Mr. Baron. Would it have béen.pnusual to supply what we
have called an assassination weapon to a commando team?

Mr.'nalley. Well, that depends on the mission. For
instancé, let me use an exampla.

Most of the missions that were run wera run aqainst targets
Jthat were in fairly close proximity to the shore. If.you are
going to put a party to attack your objectives, let us say the
objective was a petroleum storage tank, if you were going to do
this by putting charges up‘against the‘betrQleum storage tank
that meant that you had to have a group infiltrate close

enough to Put the charges on the tank. Some distance away
from them you would give them a sec0na eleﬁent of the commando
team which would be ﬁroviding covering fire for this . group in

case they got into trouble and cannot handle it on the ground.

"This covering fire group might have had a light machine qun,

a Belgian weapon. They could have thzse kinds of weapons and
they did have these kinds of weapons’ which in the definition you

are using could be used as a sniper weapon or whatever, but the

basic reason for having that weapon was. to provide fire support

for the other members uf the commando team. And thezrefore when

TOP SECRET
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this mission was over and they returned, those weapons wers
taken back from them and accounted for. They wera shaken down

so that we did not have weapons disappearing out of our

Prnone (Area 202} 344-6000

control.

Mr. Baron. Such weapons, hiqh;poﬁered rifles with telescopi
scopes, conceivably with silencgrs, were supplied with some
regularity, bhut thef ware kept under tight control?

Mr. Halley. We had high-powared rifles. I cannot think now
of a case where thers was a sniper scope attached to the rifle.

I can think of no case where there was a silencer attached to

a rifle in any of these commando raids. There were a number of

-
2

raids conducted, some of them involved teéms of fifteen or

. ,?'
& PAUL
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twenty men. I am not prepared to say that no man ever had one,

waRD

but I do. not recall one. You know, if you gave me an inventory
which are in the files, for each of the operations and say here
is the 6peration plan, does this list of equipment fifteen years
later look reasonable to you, I would be able to tell you vyes
or no. . But off the top of my-head, I do not recall a sniper
scope or a silenced rifle.

Mr: Baron. Do you know a man by thebname of Rolando
Martinaz?

*~Mr. Halley. Of Watergate involvement?
~Mr. Baron. Yes.

Mr. Halley. Yes, I know of him. I have never met him

4310 Furst Steeet, SIE., Wathengton, 8.C. 20003

personally. - I know of him. He was'a membar of our boat
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infiltration team. He-was a UDT man.

Mr. Baron. In the Harper's article, {t says that Martinez
indicated that "More than once he was given personal charges of
weapons drops in which special rifles with silencers and tele-
scopic sights were left in designated inland spots.”

Do you know of a factual basis for thit statement?

Mr. Halley. Martinez is undoubtedly factuaily corract when
he says he put caches on the ¢oast ofCuba that contained weapons
I do not know how he would be ahle to tell'what kind of weaponé
were in the cache. The reason I say that is that when one of
these missions were planned, the cache was put Foqethgr and
pickcd by'our logistics group and once the cache was put
togethef‘it was brought on board the vessel and the cache was
then turned over to the team for infiltratién so he would never
haQe seen the contents of the cache, he would not have‘oéened
it up bacause it was always in a sealed containef.

It is conceivable that in the pre-mission briefing that

he got hefore he went down that he was told that we are putting

in a cache containing a radio or putting in a cache containing

‘'weapons because that would influence what he selected as a

cache type. In other words, if it were a radio, we would want
it higher and drier than we would a can containing weapons that
were wraped in cosmolene and so forth. He might know that they
were weapons, but he woulda't krow that thuy ware silenced

and they had a scope. I must honestly say to you I doubt that.

- TOP SECRET
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Mr. Baron. DNDid you know of any weapons drops that ware

made for the purpose of supplying someonas insida Cuba with a
weapon for the assassination of Fidel Castro?

Mr. Halley. No, not for that clearly stated purpcse. As
I told you, we put a lot of weapons caches in. The weapons were
multi-purpose weapons, could be used. I know bf no cache that
wen£ in specifically for the task of playing a contributory role
to issassinating Fidel Castro.

Mr. Baron. It would not have been contrary to the policy

directives under which you were operating at the time to

supply such a weapon to someone inside Cuba who might have

access to Castro?

Mr. Halley. ©No, it would not have been. For instance,
I can remember several resistance.grbups thdt we had that had twd
three hundred men that we were supplying on a regular basis.

tir. diGenova. Inside CubaZ?

Mr. Halley. Inside Cuba, that were essentially living in
the bush to a large extent, whom we did supply weapons to and

got ammunition to them and so forth. And that was why I was

‘very caraful when you mentioned this linkage before to saying

that I could not be a guarantor as to what these men would do
with these weapons once they got their hands on‘them. They
were free agents.

Mr. diGenova. This 1s an interesting point. This has

up before. We are aware of our reading of the record that

TOP SECRET




what you have said is a concern of not only yourself in terms of

realizing that it was a possibility but of .padple’like Daan

Rusk and Mr. McCone, who also said, you have to realize then
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once thes@2 agents are in another country and are supplied that
there is little if anything we can do to cqntrol those weapons
after they receive them. It would be safe to say that that, of
course, was understood thét thaere was a lack of control, and
to the extent that i1t was a problem, it existed and had to be
tolerated because of the nature of the operatién, would that
be correct?

Mr., Halley. I do not know whether I want to phrase it

exactly as you have in terms of this lack of control. Our

mission in dealinq with these groups was to first, to put them
in areas whefe wa did not have other intalliqgence covers. Theair
first task was to collect intelligence.

The: second task was to organize a resistance which would
take armed action if>we ever got a total package put together
that Jave us an opportunity -- that was the first and secondary
missions. Once we issued the weapons to the team leader, if
“youa will, he had freedom to recruit from among the peasants
anybody he wanted to. If he gave the peasant a weapon, therea
was no guaraﬁtee eiﬁher by the team leader or by us that that
peasant would not do sometﬁing that we did not want him to do,

To even shoot a militiaman, ¥ou could have an arqument, you

410 Fust Sireet, S.E., Washington, 0.C. 20003

know, over a woman. Any number of things.
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Mr. diGenova. Were thers any restrictions, once, for

example, those weapons caches wesre dsliversd either by land or

air -- and we have spoken to Mr. Murray who was in the Havana

Prone (Ares 202) 344-500C

Station, for example, for awhile and Arthur Avignon wha
was head of the Havana Station for awhile who indicated that
»they ware aware of the weapons drops ang,were intimatelyr
familiar wiéh where they would be.

Mr. Halley. That wus ali before my time. I have no
knowledge of that. During my time, we mada no drops by gir.

Mr. diGenova. Were there any limitations that were

placed of how the weapons would be used that were delivered into

7

Cuba to these internal rasistance groups?

9
AU

Mr, Halley. I cannot speak to this period that you are

i
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addressing.

Mr. diGenova. During your period.

Mr. Halley. Durirg my period, the weapons were issued
gssentially as self-protection for the people who were living
in the bush. Secondly; to be used in a military operation at

such time as we got the whole package together. Thirdly, they

20003

"were to be used for 5clf~protec§ion if they conducted reaids,
ambushes, sabotage operations.

Mr. Daron. There is one furthar quote from Martinez in
this article that I would like to ask you to comment on.

He 1s quoted as saying: "1 took a lot of weanons to Cuba, soma

410 First Street, S.E., Washington, D.C.

of them were very special weapons for special purposes. They
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wera powerful rifles with sophisticated scopas, Springfialds
with bolt action, rifles only used by snipars. They were not
sent to shoot pigeons‘or to kill rabbits. Everyone in the
Underground was pleotting to kill Castro and the CIA was helping
the Underground. I was with the Underground as wall as the CIA,
so you can sse I was involved in,thevplots too, but that is

also obvious.”

You commented before that there was a lot of talk in the
air about assassinating Castro. Martinez seems to ba taking
that a few steps further, saying that there wers actual plots
underway in the Cuban Underground to assassinate Castro and
that people who worked with the CIA were awara of those plots
and were aiding them in effect b? the weapons they were
supplying.

Is that én accurate statemant?

Mr. Halley. No, I do not think I can go along with that
stétement. Martinez' role as I describad it to you, he is
accurate when he says that weapons were put-in-and that

he participated in putting them in. ‘I again question how he

would know what was in each cache. I just do not see that, and

I would have to accept that as a sort of secondhand statement
by him because: of the way that the caches were put together.
I just do not see his knowing that.

Now I don't want to exclude, howsver, that any particular

kind of weapon did not go to Cuba. Maybe bolt-action
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Springfields did go in.

Mr. diGenova. Could he have found out about this after
the fact from people that he knew in Cuba, members of the
resistance in Cuba that he knew of who would have t561d him the
nature of the items that they would have received in a cache
delivery? Would that be one way that he could have found out?
Was he that intimately involvég, to your knowledgé?

Mr. Halley. He was not at the time. This is the périod
that I am familiar with, *62-'65. I do not know. Maybe some
of these people have come out since then, and maybe he has
talked to people who have come out in '68, '69, things like that
I cannot exclude that.

At the time, I do not think, however, he would have had
that kind of firsthand knowledge, and therefors I have trouble
with that statement and I cannot identify with it.

Mr. Baron. fhe Harper's article says: "By the end of
1961, saveral men affiliated with the CIA had alresady been
foiled in attempts to kill him" ~~ meaning Castro -- "among

them, Luis Torocalla, executed; Eloy Gutierrez Menoyo, still in

.prison; William Morgan, executed; and Antonio Veciana, escaped

to the United Statas. liad these men succeeded, their efforts

would have been tied to the U.S. only indirectly, if at all."

Let me show you the paSsage I am reading from and ask
you whether you have any knowledge of the ccnnection of any of

those men named to the CIA.
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SE
{Pause)
Mr. Halléy. No, theres is no connaction that I know of
between these names and CIA. This guy Luls Toroella does not
ring any bells with me. Eloy Gutierrez Menoyo was a leader of

Alpha 66. He may have been in Cuba in '61. During the time

that I was involved in Cuban affairs he was in exile for -- he

-
[N

was in Miami for -a long period of time.

Mr. Baron. Can you explain what Alpha 66 is for the
record?

HMr. Halley. Alpha 66 was a Cuban exile organization that
was engaged in a number of raids against the Cuban government.
They claimed to have attacked Cuban shipping, fishing boats, and
claimed to have an organization in Cuba that was a resistance
organization. Gutierrez Menoyo was therefore a well-known name
to me. We.had no direct contact with him.

William Morgan is also a4 well-known name. His activities
and exploits in Cuba are well-known to anybody that has dealt
with Cuban affairs.

Mr. Baron. Do you have any knowledge of a connection

‘betwean any of these people and assassination attempts against

Fidel Castro?

Mr. Halley. I have none, no connection between these names
and CIA and attempts to assassinate Fidel Castro.
Mr. Baron. The fact that they ars listed here as having

been involved in assassination attempts whether or not they
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were connected witﬂ CIA is.naws to you?
H Mr. Hailcy.« Well, no, I would not say_that; If you had
Gutlerrez Menoyo sitting here and if he ware to say in 1962 I
attempﬁed to shoot Fidel Castro,.that is Gutierrez Menoyo did
this, I would have no reason to doubt. I would have no basis
for pfoving it, either.

Mr. Baron. You have neaver hearéfof these alleged assassina-
tion attempts before?

Mr. Hallay. No.

Morgan's name I would have to do a file trace to get myself

back up to date. Morgan did get himself in trouble with'Fidel

over some issue,, as I recall was in prison. I do not recall,
remember i{f he was executed, although this says he was executed.

Mr. Baron. What about the last name on the list,

Antonio Veclana?

Mr. Halley. “That is a name that ;ings a bell with me, but
I do not attach anything to it. Iﬁ other words, it is a name
I have probably read in various and sundry kinds of reports.

I remumber no operational relationship with hiﬁ batween the Miami
Station and this man duriﬁq my tenure in Miami.

Mr, Baron. During your tenure, would you have bean in a
position to know that these people.had_led assassination
attempts against Castro, if that were indeesd the fact?

Mr. Halley. HNot necessarily. T would say that the odds

would have baan high that we would have, particularly, say
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Gutisrrez Menovo. We.did have a steady strasam of repbrting on -
the activities of all exile groups and Alph= 66 was high on the
list of groups that had a capability of deing this kind of
thing. fTherefore, they received quite a hit of coverage from
us, from the FBI, from Customs, and othersg,

They were on everybody's sort~of watch list.

Mr. Baron. Let us turn now to a document that we will
introduce as Exhibit 4, which is a report by Fidsl Castro.on
alleged attempts to assassinate him that he connects to the
United States government and especially to the CIA.

(The document referred
to was marked Halley
Exhibi¢ No. 4 for

identification.)
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familiar to me. I do not know whether that was from the

1\&3':5?3-:* £ X

Mr. Baron. Which was released recently by Gsorge McGovern,
to whom Castro had sent this report.

Mr. Halley, is it true that I had asked you to review this
report before we bagan our session today?

Mr. Hallay. Yes, you did, you did ask me to look at the
report.

Mr. Baron. Can you point to.;ny names or incidents in
this report that are connected in any way in your mind to
actual assassination attempts against Cuba’ -- Castro?

Mr., Halley. No, I cannot point to any names that in my
mind are attached to an assassination attempt against Castro.
You asked me to look at this originally to see if any of the
names were familiar to me in any way. I made a list of some
of the names that rang a baell with me, for various reasons.

One name is Humberto Sori Marin. I recall that he was
active, he was active with the DRE.

Mr. Baron. At what page is that?

Mr. Halley. Thera is no page number.

For instance, here's a name, Humberto Sori Marin. That is

reporting showing that he was in prison, You know, ws constantly
got reporting on, or why, it is a namz that I recognize in the
counterrevolutionary sense, that it is something that crossed

ny desk, to seg the name.

All right. The other name that is familiar is Tony Varona.
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That was a Cuban exile leader. We talked about Tony Varona, I
told you I did not know that Tény Varona had any connection with
Mr. Harvey.

There is another name in here, Manolo Ray. I mentioned
Manolo Ray to you. He wag one of two exils leaders who had a

relationship with the Agency. You know, I told you Artime was

LS

one; Manolo Ray is ancother. He is familiar to me as a result of
that. |

Mr. Baron. You did not know of Any involvemant of Manolo
Ray in an assassination effort against Castro?

Mr. Halley. I do not.

‘Here is another néme mentioned in the sama paragraph,
Aureliano Sanchez Arango. That is a name thatris fémiliar to
me as a prominent Cuban exile. |

Mr. Baron. lYou have no more specific recollection?

Mr. Halley. I am trying to be responsive to your question,
telling you which names ring a bell with me as I run through
this.

Mr. Barcon. All I am trying to do is clarify for the

‘record the exact nature of your recollection of each of these

nameas.
Do you have any recollection of a plot alluded to in this
report to shoot Castro witﬁ a bazooka at the Havana Stadium?
Mr. Halley. Mo, I do not have .any recollzction of that.

According to this, i€ this is correct, it took place in October
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"Naval Intelligence rupresentative on Guantanamo. I have no

of ;61 which I would not hava had any knowladge of becausa I
was not involved inVCuban affairs until, as 1 told,yoh, early
February 1962.

Mr. Baron. The same would go for the shooting of a
bazooka towards the Presidential Palace?

Mr. Halley. I have no knowledge.

.
[N

Mr. Baron. Do you have any knowlasdge of ;ny efforts to
assassinate Fidel Castro run out of Guantanamo Bay Naval Base?

Mr. Halley. No, I do not. As you know, Guantanamo had
a number'of Cuban exiles in it, people who had taken refuge in
the base at oné time or another.:  Diring the time that I was the
Station Chief in Miami we did have contacts with people at
Guantanamo.  We did use them for intelligesnce collection
purpeses, but I do not have any linkage between that intelligench
project and assassination.

Mr. Baron. Were paramilitary operations run out of
Guantanamo Bay?

Mr. Halley. They weré not during my time as Station Chief

in Miami by CIA. There was an office of ONI, Office of

knowledge of what they may have begn doing during various
periods of time. I am talking about CIA.
Mr. Baron. Any other names that struck a chord with you
in this report?
Mr. Halley. Well, you have a name here, Mario Salabarria
TOP SECRET
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Aquiar; that name rings a bell with me,vfor what reason, I do
not know. You knﬁw, we would have to run a name trace.to geﬁ

& rundown of what is in the files and wh;t iz in the central
index for me to be able to comment on it. As I told you earlier
I know that the Agéncy is doing all these traces after they are
completed and you get them and you wgnt me to take a look at

it, I will ba glad to do so. It may trigger some response.

This name, Ramoﬁ Grau Scerio, it rings a bell with me. It
is quite possible that he may have been a collection agent, just
as is written here. I am making a_deductiog, but again, I would
have to look at the name traces, but it is a name that rings a
bell with me.

Mr. Baron. 'You do not remember him in connection with an
attempt to poison the Prime Minister in June of 1965 as it says
there?

Mr. Halley. No, I do not.

Then the next name that is on here, that is familiar.

Here is one that we digcussed, that is AMLASH-1. We already
went over that one.

The other name was Manuel Artime, whom we havg talked
about.

Mr. Baron. Right.

Mr. Baron. The last Aame on here -- I cannot find it --
the other name is Antonio Cuasta ' Valle. I cannot find it now,
but that is the last name that rang a bell.

TOP SECRET
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Mr. Baronf Do you have any recollaction of Cuesta
Valle's specific activities with the CIA?

Mr. Halley. MNo. I would have to run traces on him and

Prone {Ares 202) 5444000

fake a look at what the information is.

Mr. Baron. Was Frank Sturgls connected wiﬁh the JMWAVE
Station?

Mr. Halley. He was not.

Mr. Baron. Not under the name of Frank Fiorino either?

M:. Halley. No, he was not. This is again one of these
great myths. At this whole'Cuba thing, Frank Sturgis was a
soldier of fortune, was constantly involved on ths periphery

of the Cuban exile community. !He was involved in free lance

N

operations against Cuba. He was somebody that the FBI,

i

Customs, CIA, everybody, reported on. He was a household name,
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but he was not on the CIA payroll @uring tha period that I was
involved in Cuban affairs, that is the payroll of the Miami
Station. I remember name traces being run on this guy and so
forth, and the Agency had no contact with him during that
period of time.

Mrx. Baron. Aras you awafe of his ever having been on ths
payroll of the CIA?

Mr. Halley. I personally am not aware of it, and I think,
you know,if ybu had gone to‘the Agency that they must ‘have ‘given

you all sorts of traces on this fcllow and told you the same

810 First Steeet, $.£., Washungton, 0.C. 20003

thing.
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Mr. Baron. Are you aware of the AMOT program?

Mr., Halley. Yas, I am.

Mr. Baron. How was that spelled?

Mr. Halley. AMOT.

Mr. Baren. What was that program?

Mf. Halley. That wﬁs & program involving a~Cubaﬁ emigre
group that was used as an opesrational support mechanism to
support the Miami Station.

Mr. Baron. What kind of support aid they provide?

Mr. Halley. They werne intérvieWers of refugees who came
out of Cuba. They provideé translator personnel to trapslate
the Spanish language publications that were of interest to us.
They provided infor%ation on the various mainstream activities
that were going on in the Cuban exile community.

Mr, Béron. Did they provide-support for paramilitary
operations against Cuba?

Mr. Halley. They might have identified people whém they
thought we should interview or look to or see if thay would
fit into other paramilitary programs. In other words, they
had the contacts.in the Cuban community. Say we had a requirs-~
ment for a diesel engineer. We would say to the AMOT organiza-
tion, we would say we are looking for‘a Cuban who is a diesel
engihuer who has a first engine's license, and they would go.
through ail of their contacts until thay would come up with

one, a wask or ten days or whatever, having identified ‘:
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the fellow, where he was,'whdt'héiﬁas doinq;f:wé‘would then

send somebody around to talk to him indepandent of tham and
pick him up to work for us in our maritime activities.

It was that kind of operational support.

Mr. Baron. People who were ?art of this program ware
not used as paramilitary operatives, at least insofdr as they
operatad under the aegis of this program. There were some of
them who may have baen in thé baramilifary program and then
left it and were subsequently piéked up in ﬁhe AMOT organiza-
tion.

Could wé gd off ths record for a moment?

(Discussion off the record.)

Mr. llalley. w; are now bgck on the record.

The AMOTs also worked with us on a common project,'which

was monitoring-Cuban naval traffic, things like that, so they

‘were used across the board for operational support tasks.

Baron. One more general question.
the JMWAVE Station have ah operationﬁl relationship
FBI?
M4r. Halley. I would noﬁ -
Mr. Baron. Was the FDI involvedvin_supporting your
activities in any way?
Mr, Halley. I would réther phrasé that in my languaqe,
bgcaUSC I think -~

Mr. Baron. Go right ahead.
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‘Mr. HAlLey. _Ifdo not know if‘yoqr qu;stionlmeans-th; same
thing to me. I would prefer to say we had a liéison relation-
ship with the FBI, that is, on mattefs dealing with counter-
inteiligence matters. There was a regular exchange of data
with the FBI. There was an exchange of name tfacas on people
thatbthey were conducting investigations on, for - countérintelli-
gence purposes,We would trace certain individuals and with the
FBI there wers a couple of cgunterintelliqenca cases that we
discovered that were turned over to the FBI,

So this is in the context of the normal CIA-FBI liaison
that existed between the two agencies.

Mr. Baron. :But the FBI was not involved in supporting
paramilitary commando raids té the shore of Cuﬁa, is that
correct?

Mr. nalley.'“I do not know what you are driving at.

therfe. I am having a little trouble with that. Are you saying

that the FBI dispatched paramilitary teams to Cuba as

an organization?

Mr. Baron. Were they involved in paramilitary training
‘of any of the CIA'operaéives?

Mr. Halley. No. The FBI did not train any CIA personnel
during my tenure in the Miami Station.

Mr. Baron. Did the FBI a% any pofnt provide with you
links to people who had gambling interesté inside Cuba?

Mr. HNalley. No. We covered the aambling thinqg previousty.

TOP SECRET




Pnene (Aress 202) 544-6000

v."
5
<
LY
s
o
€
<
3

]
]

410 First Street, S.E., Washington, D.C. 20003

The one case that I”ﬁeﬁtioséa‘i§‘£5i§rﬁadi§h6l;a§e us - the .-
lead of the two Soviets from the missila site, and that did not
come to the Miami Station through the FBI.

Mr., Baron. Were you aver mada awaras of a CIA attempt to
secure the aidvof a pilot, a Cuban p;lot, to arrange for an
"accident,” to occur to Raul Castro when he flew on a Cuban
plane?

ﬁr.'Haliey. I read this somewhere in the record in post
years, but I was not aware of this at the tima, at the time I
was iﬁ Miami. ‘

Mr. Bafoa. Were you aware'that serious consideration had
been given to the tactic of assassination at CIA Headquarters
during your period of involvement ‘with Cuban affairs?

Mr, Halley. No, that is in the period 1962 to ‘65 .when
I was the Station Chief in Miami, I was not aware of any serious
you know, program operational effo;t towards assassinating
Castro.

Mr. Baron. Were you aware that serious consideration had

been given to’ the tactic or to the use of the tool of assassina-

‘tion at CIA Headquarters prior to your coming on as JMWAVE

Station Chief?

Mr. Halley. No, I was not aware of any, you know, planned
program effort at assassinafion.

Mr; Baron. If we limit it -

4r. diGenova. What do you mean when you say that?

TOP SECRET
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'éware that there were at least serious discussions of the

X7

Mr., Hal;ey. I went thréugﬁ this Befora bafore you came

in and'explainedAto Mr. Baron that the subject of assassination
was constantly being discussad in the Cuban community and was a
part of the fabric of the times.

Mt. diGenova. That I am aware of. You are not the only
one who has expressed that knowledgé that they were all saying
let's kill him, let's get togethers ‘.

| Mr. Halley. There was a lot of discussion of this kind of
subject of assassination and that is why I kesp trying to be
precise that there was no programmatic operational program that
I was aware of to assassinate Castro.

Mr. Baron. Although the context in which we discussed the
talk that was in the air of assassinating Castro was coffee shopp

in Miami and conversation among Cubans as opposed to conversa-

tions among high CIA officials back in Headquarters, were you

use of assassination against Castrc at CIA Hsadquarters?

Mr. Halley. No, I was not. We are plowing the same ground
that we covered before in this.

As I indicated to you, people would come out of\Cuba and
discuss these kinds of things. ‘Some of these were reported in,
you know, traffic back to Washlhgton. People would discuss
what are the prospects of somsbody assigned to assassinate
Castro. In that particular context, yes, discussions on the

assassination of Castro toock place. That is why I keep coming

TOP SECRET




]

-~
WARD &

)

4310 First Street, S.E., Waihington, D.C. 20003

&
rAUL

. Prone (Ares 202) 544-6000

i o
i3

TR
x

back, if you ate‘saying that if anybody outlined an opsrational

plan to ma, did I help conétruct the plan, did I-make a contri-
bution to a plan, my answer ls again no; Wa talked ea:lier,
you asked me about those exploding sea shells of which I said

I had never heard of but_I had heard discussions of Castro's
vulnerability because he was a sguba diver. And you asked me
about bacteria, I said T had never heard of an introduction of
bacteria, but I had heard again about Castro's vulnerahility

in this coﬁtext., Where I heard it, as I told you before, I do
not remember. |

Mr, Baron. I realize we are plowing some of the same
furroughs again. I am trying to be meticulous in the way you
‘were before. You jﬁst now said that ths subject of assassina-
tion probably came up in the context of discussing th§ contin-
gencies of Castro's death. Diq it come up in terms of discus-
sing whether or not a plan should be put téqether to assassinate
Castro, whether or not an operation should be mounted —

Mr. Haliey. I cannot recall any such discussio§, but in
vany state whére there is a leadership dominated by one man, it
‘is always a discussion of succession. That question has come
up, ybu know, if something hapéened to Fidel Castro, if he is
thrown over, if he doss something foolish himself or if sémebody
is successful in assassihaﬁing him, somebody who decides sudden-

ly to take his machetti and just get out in the sugar cane

fisld, again, the question was, who repl;ces Castro, and we
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ganerally focused on Raul. ‘Thgre was talk of & collectiva

leadership.

These are all kinds of thinqs‘that are'always done. against
that kind of a one-man stats, whether it is, you know, a
Communist state or whatever you want to talk, call it a

military dictatorship or a dictatorship of tha Right or the

I3
-

Left.

Mr. Baron. Again, discussion of what to do upon the
contingency that Castro dies, by whatever means --

Mr. Halley. Non=Agency induced.

Mr. Baron. As opposed to this, which is my quastion:
were you aware of any kind of a discussion at CIA Headquarﬁers
on whether or not the CIA should induce the death of Fidel
Castro? | ) |

Mr., Halley. I do not recall any such discussion. That
is why I have gone into all this background to try to explain
the mood of the times and that is why I keep referring to, in
my sense of the word, as a professional intelliqence officer, - -
of an opsrational plan, I was not a participant in any discus-
‘sion in which an_operationalAplan for the assassination of
Castro was discussed. That is, I think, the heart of the
mattt:f .

Mr. Baron. I have no further questions.

Joe, do you have any?

Mr. diGenova. Mr. Halley, who was your- immediate superior
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in terms of reporting f;om Miami?

Mr. Halley. Could we go off the record?

(Discussion off the record.)

Mr. diGenova. Mr, Halley, we have just had a brief
discussion here about some of tha things that were covered
before I arrived by Mr. Baron and=you. I do not want to cover
any more of that ground.

it is my understanding ih diécussing the structure of
JMWAVE'sg relationship with Headquarters, General Lansdale's
name came up, and that on ong occasion, General Lansdale actually
came down to Miami to visit the Station to gat firsthand
knowledge of what was-transpiriﬁg. Is that correct?

Mr. Halley. That is correck.

Mr. diGenova. Do you havs.any idea when that was?

Mr. Halley. No. I stated earlier it was in 1962. It
probably was in the summer of 1362 hecause it was #fter my
famiiy arrived in Miami. I do not remembher the éxact dates.
It could be established probably from records of the Agency.

I do not recall it specifically.

Mr. diGenova. To your knowledge, did ha travel by himself
or was he.with compatriots or aides?

Mr. Halley. My rscollection of that was that he came down
on a special airplane. There may have been other people on the
plane with him, I do not recall, but ha landed at Homestead

Air Force Basa. As I recall, we picksd him up from there.
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Mr. diGenova. Did General Lansdale travel under his own

nama or under & covar name?
Mr. Halley. Throughout the time that he was in contact
with me and the Station he was operating as General Lansdale.

Mr. diGenova. bDid he have contact when hs was there with

-

some of the assets themselves?

Mr. Halley. ﬁe had no contact with any Cubans that 1 am
aware of.v He did spend the night that he came down with some
friends at Homestead Air Force Base, but I do not recall, I
would have no way of knowing what he did that evening.

Mr. diGenova. For the time that he was at JMWAVE hebwas
with officials such as yourself who had a superQisory capacity
at JMWAVE Station?

Mr. Halley. That is correct.

Mr. diGencova. I have no fufther questions.

Mr. Baron. On thz record, I jus£ want to thank you for
your testimony here today. It has been a long day and we
have gone over a»lot of things quite.carefully and it has been
most informativé‘

I would also like to ask you, if you would, to pursue for
us that one name of the man who was connected with gambling
interests in Cuba and supplied somé intelligencs to JMWAVE
Station. . N

{Discussion off the record.)

(Whereupon, at 5:00 o'cldck the hearing was concludeéd.)
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La Agencia Central cde Intellgencia(CIA)
de Es-ados Lnidos, na iugado el papel -
srincipal en 1a hiszoria de las agresio

T+ esta amplia gema de activicdades des-
clegecas por la CiA, vy demés drgenos --

cubversivos de LDstados Unidos contra --
nuestro pais, se destacan por su peli--
vosidad, los reiterados rplanes dirigi-

1a eliminacién fisica de los prin

s dirigentes ce la Revolucidn y, -

special, contra la figura de nuesto

aporianos evidencian --
= a s

etivos principales, mediante el em--

o de los mas variacos métodos téconi-

cos de p sidn.En los casos de agen--
e

n el exterior, les han -

nicacidn.

ido uno c¢e sus
n

The United States Central Intelligence Agency

(CIA) has played the le2ding rcle in the his-
e

agressions against Cuba,promoting,

In this wide variety of activities carried --
out by the CIA and by other United States ---
subversive bodies against our country ,the ---
reiterated plans tcward the physical elimina-
tion, of the principal leaders of the Revolu-
tion, and specially, against our Primey Minis

ter, stand out because of their dangerousness.

x

The prcofs we provide, evidence that, since -
1959, this has been one of its major'aims, ty
using the rmost varied tecnnical precision ---
methods. In the case of agents living abrecad,
they have been given means of transportation-

and communication.
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s cde destacar cue en las innumerables-

yrracicres organizadas pCT la CIA,-

~iembros ce organiczaciones

{cnerias, uno de los ob

T

3]
vy
1

3
i4n la el
e

bh

Ce

e

ndante en

1a ejecucidn de sus planes,
zacdo elementos contrarrevolucig
interiocr y emteriér gel --
tio €blo ha tenico COmO colzborado-

res a los desplazados del pocder, sino -

pién a elementos de distinta proce--

Tam

dencia social, incluyendo a expenentes-

de todo tipo ce lacras.

Iguelmente, NO han tenido reparo en re-
clutar a destacados jefes y elementos -
de la raffia ncrteamericena, & guienes-
les han conmutedo fechorias a camblio de
su participacién en los planes de aten-

+ado contra nuestros dirigentes.

lo han vacilado tampoco en traiar de -~
. . PO

ejecutar sus acciones en lugares plbli-

cos, conde el nimero de victimas inocen

tes hubiece sico incalculable, como fue
ron: los atentados planificados en el -
g+adium Latinoamericano, pPlaza de la Re

I Ted

It is worth noticing +hat, in the innumerable

infiltraticns orgenized bty +ne CTA, using

1 eliminaticn of Cemmander in

The CIA, in orden 1o carTy out its plans, has
used counterrevolutionary indivicduals inside-

and outside the country. T+ has had as.colla-

borators, not only
also individuals of different

+hose who had teen shifted

fron power, but
social origins, including samples of all fypes

of viciousness.

¢
In the same way, they have had no objection -
to pecruting well-known leaders anqﬁ members«
from the American maffia, to whom they have -

rarred their offences, in exchenge for their-

participation in

Nor have they hesitated in trying to carry --

out their acticns in putlic places, where the

number of innocent vietims would have been --

incalculable, as were the crimes planned to -

take place at the Latin American Stadium, the

Revolution Square and the University of Ha--

the plots ggainst our leaders.
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ton informes rendicos ﬁor la llemade -
cominién Fockefeller 'y la ?residida bor -
.: semacor Frank Church, pera las investl
facicnes so:re 1as actividaces ilegales -
a cuedado demostrado de forma

cetcgbrica lo antes expuesto.
U~ px-cpente hizo piblicas cdeclaraciones-
cevre o rarticipacidn de ¢icha agencia -
~irminal atentado perpetrado contra
cés "La Coubre", donde mas -
cntenar de cubanos resultaron muer

v alredecor de 200, heridos graves.
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etalles pormenorizacos sobre su -
ccalizacidn,tratando de "justificar" esta
zatanza per un desperfecto en el mecanis-

=5 ccl equipo explosivo vtilizado.

e
ccomplishment of these

he &
vities, cffering details about I
C

tion of the ntral Intelligenc
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nal plans.

In the reports of the so-called Rockefeller-
Commission, as well as the one headed by ---
Senator Frark Church, for the researches on -
the illegal activities of the Central Intelli
gence Agenci (CIA), all %hat we have stated-

above, has been undoubtedly demdnstrated.

A former agent rade public statements about-
the participation of this Agency in the cri-
minal act carried out against the French =---
steamship'"la Coubre', where more than one -=-
huncred Cubans iiere kxilled and about 200, --
were seriously injured. He of fers details --

about his accomplisments trying to"justify"-

this killing by blaming a slight damage in -
the mechanism of the blowing equipment which

was used.
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la informacibn ---

Resuls Slgnificativa
or el columnista Jack Ancerson

tThe Washingtcen Post" sobre

1 genster Jorn Posselll
e atentacos contra el-
Castro, 2lgunos de
enveneramiento con pasti-
acdas por la CIA. Posteriormen
1a propia prensé norteamerica-
113 admitid ente ia Comisidn de
Tateligencia del Senado su participacién
con esta Agencia en varios complots para

asesinar a1l Primer Ministro Cubarno.

funcicnarios, senadores,
jefes, oficiales VY ex-agentes de la CIA,
jumnistas de la ---

paulatinamente,

as3 cono conocidos cO

prensa acrteamericanad, nhan hecho categd-
r

icas declaraciones, q:€ ccinciden con -

denuncias formuladas,oportunamente -

as
or el gobierno de Cuba.

sin pretender relaclonar +odos los pla--

nes Ge atentados fraguedos, exponemos a-

continuacidn algunos €asos, que en su --

casi totalidad no han sido de conocimiern
to pGblico ¥ prueban la diversidad y rei

teracidn de la participacién de la CIA ¥

otras agencilas subversivas en estos ne--

e o ¢ i o o o et o

assassinating t

is the infermation given by -

"y

+ Jack Anderscn from'ine Vashiing
vout the gangstier John Rosselli's-

sericus plots against Prime-

o n
winister Tidel CasIro, somo of them by means-
of pcis::ing,‘with pills nanded to him by the
Cc1A. Afterwarcs, accoréing to the American --

press itself, Rocselli, Defore the Senate ---
Trntelligence Commission,conceded having parti
cipated with this Agency in various plots for
Fe Cuban Prime Minister.

Gradually, officials, Senators, chiefs; offi-
cers and former CIA agents, as well as well -
known American press press journal%sts, have-

made categorical statements, which ‘coincide--

with the cenounces expressed, apropos,by the-

Cuban Gevernment.

Without pretending 1o mention all the plots--

attempied, we e¥p
of which have not peen publicly known.

The epve the diversity and recurrence of --
y P .

the CIA as well as other subversive agencies

participation in these actions:

T———rrT

g

ose scme of them the majority
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: cel efo 1960,e8 elementos <OnL

icicnarios Armando Ccubria Ramos-

é
syparrevolu
y Mario Tauler Sagué,miembros de la orga-

evolucionaria"La Cruz",-

. i .
nizacidn contrarr
punta de Hi

ce infiltraron por’la zona ce

CE&COS, Matanzas.

Tauler Sagué, elemento gansteril,junto a-
Cubria Ramos trefan la misibn de realizar
vn atentado @ rnuestro Primer Hinistro,asi
como perpetrar ,ictintas acciones de zabo
teje Vv +errorismo. Para cumplirla fueron-
pertrechados cor la CIA de gran cantidad-
ge material hélico y equipos, 1cs que fue

a

“Tauler Sagué,a gangster,toge

In mid 1880,the counterrevolutionary Arrando -

Evoris Famot 70 TERS dailer SIS
Cubria Raros and Herio Tauler Sague, rmembers--

ounterrevolutionary organiza

of the ‘Ei_ggggj c
through the Punta Hica-

tion, were infiltrated

cos zone, in Matanzas Province.

therswith Cubria -
Ramos , Were instructed to carry out a plot ==~
1inister, &S well as to -~~~

against our Prime
ns.

commit various szbctage and terrorism actio

For accomplishing t+his, they were given great
warlikxe material and eguipment By-

quantity of
+hem when arres-

the CIf,which were taken from

ted.




FEFLEFLL

FET abeg

1 trezicor Humiarto Sori Marin, con cua
Tro contrarrevclucionarios rés, ze 1n--

a o de 1861, por la cos-
rve ce La tabana con el chijetivo -
grupar a ias crganlzacicnes con--
~varrevolucionarias,realizar un atenta-
¢o al Comandante en Jefe y desarrollar-
+ndo tipo de actividades subversivas pa

ra apcyar la invasién de Playa Girdn.

Para tales fines fueron entrenados y ar

macdos por la CIA,ocupéndoseles gran can

ticad de materizl bélico 'y otros equipos
al ser cetenidcs.

Fntre los principales cricartados figura

tan: Rogelio Genz&lez Cecrcho,Manuel Lo-

renzo PUulg 111i11&n,Nemesio Rodriguez Na-

vaerrete,Gaspar Domingq&z Trueba Varona,

fufemio J.Fernandez Or€éga y Rafael Taz

tanscons,responsables de diversos Erupos
y organizacicnes contrarrevolucionarias

dirigidas por la CIA.

four cther

nriltrated in ---
o coast of Hevana, -
with the purpose of grcuping the counterrevolu-
tionary organiza s, of carrying out the ----
assassination of Commander in Chief and of deve
loping all type of subversive activities in ---

order tu support the Playa Girdn invasion.

For this purpose, they were trained and armed--
by the Central Intelligence Agedcy. A great ---
quantity of warlike material and other equipment

were taken frcm them when arrested.

mong the participants were Rogelic Gonzalez Cor
cho, Manuel Lorenzo Puig 2i11én,Nemesic Rodri--
guez vavarrete ,Gaspar Tcminguez Trueba Varona,-
Eufemio J.Fernéncez Ortega and Rafeael Diaz Hans

cons, heads of vericus - counterrevolutionary ----

groups and organization directed by the CIA.

o

x4
o

i

D

Wiy gt
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BT

FEFELFAE

ceT abeg

rraia la orden de

1 Comandante en Je

i1icha accidn fueron declig-
lupe tornedo, Higirio-
Guillermo Coula Ferrer
ndoseles dinero para Ssu-

..
la operacion.

istia en situar dos jeeps

£l plan cons

hazookas en el garage,
de R.ncho Boyeros VY Santa Cata-
el por la Ciudad Deportiva,

ccn mombres periando granadas. Al paser-

rigente chstaculizarian el ---

ser detenlcos, Guillermo Coula Ferrer

inio lenéncez, acusaron a la
ser cl principal director del plan. Los-
encertados mantenian contactos a través-
Haval de Guanténamo y la Emba

con miembros de la cia vy

quienes les

jada Suiza,

ridades norteamericanas,

To accomplish th

te carry out a ---

in Chief Fidel Ceas

js action, Juan Basigalupe -

EEEEEQQA_ﬁgzinio venéndez BSeltrdn, Guillerc

ers were appointed, and

Coula Ferrer and oth
———.,

they were given

of the operation.

money to meet the expensés

wo jeeps with bazookas

The plan was 1o place t

oyeros and

in the garage which is at Rencho

~5rmcho PBoyeros and

a light truck at

Santa Catalina Avenues, and

City) with men -

the Ciudad Deportiva(Sgorts

leaders would --

carrying grenades.

traffic &nd open

pass by, they would

fire.

sted, CGuillermo Caula Fe-

then they were &arre

rrer and Higinio

venéndez accused the CIA of
of the plot.

being the principal director

The indicted kept contacts through<§3§2£§2§32—*)

Naval Base and th
ettty
of the CIA and American authorities,

e Swiss Embassy, with members

+hem means and instructions to carry out -
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